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AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 7. januar 1987

Dagsorden
1. Valg af dirigent og referent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Eventuel

Tilstede var: Per, Irma, Jette, Erik, Karen, Annemette, Torben, Dan, Ivan og Ole

ad 1. Dirigent: Anne Mette, referent: Dan.

ad 2. Jette læste referat fra sidste bestyrelsesmøde op.
Godkendes.

ad 3.
Brev fra Pandrup partiforening med nytårshilsen til os her i Aaby. De er godt i gang, hedder det 
endvidere.

Per Bestiller "Rødt flertal" i 15 - 20 eks. som forberedelseslæsning til medlemsmødet i januar 
omkring arbejderflertallet.

Politisk- organisatorisk konference i Middelfart for partiforeningsformænd (!)

Partiets lovforslag fra efteråret 86 samt pressemeddelelser er tilsendt os.

HB indkaldelse + referat fra de sidste HB-møder er endvidere kommet med posten.

Meddelelse fra FLU (i form af brev) angående buskonflikten, hvor Kirsten Hein og SF-Aalborg 
kritiseres.

Erik har dags dato et indlæg i Aalborg Stiftstidende om forslaget om
A-våbenfri zone i Aabybro Kommune, det skal ses som et nødvendigt supplement til og korrektion af 
den journalistiske dækning af sidste byrådsmøde.

Erik kunne desuden berette om, at vi nu er på finansloven: SF får 3,- kr. pr. stemme pr. år, dvs. at 
alle partiforeninger garanteres en mindste sum på 2000,- kr. årligt, idet der suppleres op fra centralt 
hold til de 2000,-.
SF Nordjyllands Amt får mindst 45.000,- kr.

Erik forespurgte til slut angående den nye introduktionspjece til nye medlemmer. Intet er dog slut 
endnu.

Ole kunne fortælle, at der torsdag den 8. januar er møde på Fritidscentret angående medborgerhus 
her i kommunen.

Jette spurgte om vi syntes det ville være en god ide, at Jes kom til vores generalforsamling igen i år. 
Der blev givet et fuldkomment ja!

Og endelig opfrodrede Erik og Anne Mette os til at sakse fra de aviser, vi hver især læser når vi falder 
over gode ideer til kommunalpolitiske forslag, samt når der er udtalelser fra SF'ere, der falder os for 
brystet.

Ved punkt 4 (Eventuelt) måtte referenten pakke sine sydfrugter og tage hjem til lektierne.

referent: Dan Birk-Kjeldsen
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Uværdig afslutning på fredsåret 1986
Læserbrev: Aalborg Stiftstidende 07.01.1987

Byrådsmedlem for SF Erik 
Ingerslev Larsen, Bellisvej 
10, Aabybro, mener, at FNs 
internationale fredsår k en 
uværdig afslutning i 
Aabybro, da de borgerlige i 
byrådet sagde nej til at 
gøre Aabybro Kommune til 
atomfri zone. Han skriver: 

 AABYBRO: På årets sidste 
byrådsmøde fremsatte 
Socialdemokratiet og SF et 
fælles forslag om Aabybro 
Kommune som 
atomvåbenfri zone. 
Forslaget havde følgende 
tekst: »Der er i kommunen 
ikke reserveret plads for 
atomare installationer af 
nogen art«, Et forslag, der 
var temmelig blødt 
formuleret, og som vi ikke 
forventede skulle skabe de 
store problemer at få 
igennem. Det gik 
anderledes. 
  Allerede under 
spørgetiden var der ere 
tilhørere, der stillede 
spørgsmål til dette 
dagsordenpunkt. 
Spørgsmål som: "hvorfor 
beskæftige byrådets tid 
med noget så ubetydeligt", 
"at man med vedtagelsen 
af noget sådant er med til 
at skabe en unødig frygt i 
befolkningen«, "at sådanne 
problemer ikke kan løses i 
kommunale forsamlinger". 
  Forslagets forhandling i 
byrådet k en ublid 
medfart, idet et ertal af de 
borgerlige medlemmer 
forsøgte at få debatten 
standset, inden den var 

kommet i gang, ved at 
stille forslag om at 
debatten skulle standses. 
Et forslag, der efter min 
mening tangerer misbrug 
af forretningsordenen. 
Heldigvis var der et 
borgerligt medlem, der ville 
give alle mulighed for at 
fremkomme med deres 
synspunkter, og en 
afstemning gav det 
resultat, at debatten 
kunne fortsætte. Efter en 
temmelig følelsesladet 
debat blev forslaget afvist 
ved en afstemning af alle 
de borgerlige medlemmer 
af byrådet. 
  Jeg har her forsøgt at give 
et meget kort resume af, 
hvad der foregik. Hvorfor 
nu det? Fordi forslagene 
om kommunerne som 
atomvåbenfri zoner skal 
tages ligeså alvorligt, som 
de er fremsat. Det viser sig 
også, at de bliver det. 
Alene den måde, de 
borgerlige reagerer på, 
viser hvor alvorligt de tager 
spørgsmålet. Alene det, at 
en hel del militærfolk 
møder op og stiller 
spørgsmål til byrådet viser, 
at de tager spørgsmålet 
mere alvorligt, end de giver 
det udseende af, og at det 
ikke er så ubetydelig, som 
de giver udtryk for. 
Kommunerne som 
atomvåbenfri zoner er 
nemlig ikke uden betydelig. 
Det er et spørgsmål om at 
skabe et folkeligt pres på 
de politikere, der har 
mulighed for på 
internationalt plan at 

skabe en tryggere 
tilværelse uden 
atomvåben. Ved at erklære 
Aabybro Kommune for 
atomvåbenfri zone kunne 
vi være med til at skabe 
det politiske pres, der kan 
være med til at ændre 
holdningen fra 
atomoprustning til 
atomnedrustning, at 
ændre holdningen til sine 
modstandere fra total 
mistillid til begyndende 
tillid. Kun gennem tillid til 
andre mennesker kan en 
virkelig nedrustning og 
fred skabes. Fred og 
tryghed skabes ikke af de, 
der tror på den militære 
magtbalance. Et sådant 
spørgsmål er alt for farligt 
at overlade til militære 
eksperter. 
  Socialdemokratiet og SF 
havde håbet, at der i 
byrådet var ertal for på 
værdig vis at slutte FNs 
internationale fredsår med 
en vedtagelse af det 
fremsatte forslag. Det blev 
der ikke. Derfor vil 
forslaget om Aabybro 
Kommune som 
atomvåbenfri zone komme 
op igen, når kommunal-
planen skal revideres. Jeg 
vil opfordre kommunens 
borgere til aktivt at støtte 
arbejdet, for at få 
byrådsmedlemmerne til 
næste gang forslaget 
kommer at stemme for 
Aabybro Kommune som 
atomvåbenfri zone. 

Erik Ingerslev Larsen 
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- Ingen planer om A-kraft i Aabybro 
Læserbrev: Aalborg Stiftstidende 15.01.1987

Frederik Riis-Petersen, 
Aabybro, der på 
spørgetiden forud for 
byrådets behandling af 
forslaget fra S og SF om at 
erklære Aabybro kommune 
fri for atomare anlæg havde 
nogle spørgsmål til punktet,  
skriver i et svar til det 
læserbrevs indlæg Aalborg 
Stiftstidende forrige uge 
bragte fra Erik Ingerslev 
Larsen (SF) følgende: 

  AABYBRO: SF's 
repræsentant i byrådet i 
Aabybro, Erik Ingerslev 
Larsen, beklager sig d. 7. 
januar i Aalborg 
Stiftstidende over, at FNs 
fredsår k hvad han kalder 
en uværdig afslutning i 
byrådets sidste møde i 
1986. Der skete det, at et 
fælles forslag fra S og SF 
om at erklære Aabybro 
kommune fri for atomare 
anlæg af enhver art, blev 
stemt ned af de 
konservative og Venstre. 
Ingerslev Larsen nævner, 
at ere af tilhørerne 
stillede spørgsmål til dette 
punkt på dagsordenen. Da 

jeg var en af de to  
spørgere, vil jeg gerne 
svare hr. Ingerslev Larsen.
  Bag Socialdemokraternes 
og SF's forslag ligger et 
ønske om at tage patent på 
fredsviljen og 
fredsønskerne. Man vil give 
offentligheden indtryk af, 
at disse partier – i 
modsætning til de 
borgerlige – alene ønsker 
at forhindre en storkrig.
  Nu er de konservative og 
Venstre naturligvis 
akkurat lige så 
interesserede i 
nedrustning og fred som 
venstreøjen, og det ved S 
og SF udmærket. Men vi 
skal jo inden længe have 
valg til folketinget, og et af 
de store spørgsmål vil være 
forsvaret, og derfor er det 
nærliggende allerede nu, at 
man tager afstand fra alt, 
hvad der har med atomer 
at gøre. Man ser bort fra, 
at regeringen ikke har 
planer om at bygge 
atomkraftanlæg i Aabybro 
eller for den sags skyld 
andetsteds i kongeriget. Og 
jeg går vel heller ikke 
sandheden for nær, når jeg 

sige, at de forestående 
forsvarsdrøftelser i hvert 
fald ikke vil dreje sig om at 
forsyne det danske militær 
med atombomber. – Der 
var derfor god grund til,  at 
S og SF's paradeforslag 
blev afvist. I øvrigt hører 
sagen hjemme i 
Folketinget. I 
kommunalbestyrelserne 
fører man ikke 
udenrigspolitik.
  Lad mig slutte med en 
kommentar til Ingerslev 
Larsens bemærkning om, 
at "fred og tryghed skabes 
ikke af dem, som tror på 
den militære 
magtbalance". Det 
synspunkt kan jeg ikke 
tilslutte mig. Ønsker I. L. 
ensidig afrustning i den 
vestlige verden? I så fald 
ville vor frihed og 
sikkerhed udelukkende 
afhænge af den anden  
sides gode vilje. Hvem 
garanterer for, at den altid 
vil være tilstede?

Frederik Riis-Petersen 





AABYBRO

Bestyrelsesmøde onsdag den 4. februar 1987

Tilstede: Per, Dan, Anne Mette, Irma og Ivan
Afbud: Torben, Jette, Erik og Karen

Dagsorden
1. valg af dirigent
2. protokol
3. økonomi - herunder om partiskat, kontingentsatser mm.
4. ny pjece om SF Aabybro
5. meddelelser
6. medlemsmødet i februar
7. eventuelt

ad 1 ingen dirigent - løs debat

ad 2 Dan oplæste protokollens referat fra sidste bestyrelsesmøde, Irma skriver næste referat

ad 3 punktet udsat til næste medlemsmøde, da der var afbud fra bl.a. Erik og Torben.

ad 4 nedsættelse af redaktionsudvalg der består af: Inge-Lise, Erik, Dan/Maja, Karen og Anne 
Mette, kontaktperson for udvalget er Dan/Annemette, pjecen forventes færdig senest oktober 
1987.

ad 5 meddelelser om:
faglig landsudvalg om nej til overenskomsten og CO-metals forlig

hovedbestyrelsen om afstand til samme forlig.

EF og Europa konference

udvalgsmedlemmer

SFOF om foredrag mm.

medlem til organisatorisk udvalg

hovedbestyrelsens sidste beretning

støtte/ikke støtte til SFU

ad 6 medlemsmødet bliver om SF's landbrugspolitik med Ib Bjørn Poulsen som indleder

ad 7 intet

referent: Irma O. Pedersen
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Pedel- fyring op i byrådet
Aalborg Stiftstidende 24.02.1987 

  AABYBRO: Sagen om den 
afskedigede pedel ved 
Nørhalne Skole, Poul 
Pedersen, kommer nu op i 
byrådet. Det er 
byrådsmedlem Erik 
Ingerslev (SF), der ønsker 
en redegørelse. 
  Til byrådsmødet i morgen 
aften har Erik Ingerslev 
bedt borgmester Ole 
Lykkegaard (V) om at "give 
byrådet en redegørelse 
vedrørende afskedigelsen af 
den tidligere pedel ved 
Nørhalne Skole, Poul 
Pedersen".

  Erik Ingerslev siger, at de 
este byrådsmedlemmer 
kun kender sagen fra 
pressen, og derfor nder 
han det rimeligt, at 
borgmesteren nu kommer 
med en redegørelse til alle 
byrådsmedlemmerne. 
  Aabybro Kommune blev i 
januar ved en faglig voldgift 
dømt til at betale pedellen 
et halvt års løn, fordi 
kommunen brugte en 
noget speciel og kluntet 
afskedigelsesform, som 
højesteretsdommer Poul 
Høegh underkendte ved 
den faglige voldgift. Erik Ingerslev (SF) vil have besked.

Debat om bio-teknologi
Aalborg Stiftstidende 25.02.1987

AABYBRO: VU i Aabybro 
sætter på et debatmøde 
mandag den 2. marts 
fokus på emnet 
"Mennesket i fremtiden": 
Emnet vil før en politisk 
paneldebat blive belyst af  
en læge og en teolog.
  Indlederne er læge Niels 
Holme, Aabybro, og 
sognepræst Chr. 
Baggesgaard, Biersted, i 

det politiske panel sidder 
Cianne Holme, V,  Knud 
Winther, S, Erik Ingerslev 
Larsen, SF og Jørn 
Krogsgaard, K. Efter 
paneldiskussionen bliver 
der lejlighed til at stille 
spørgsmål og til at udvide 
debatten.
  Mødet der holdes på 
Aabybro Bubliotek, vil bl.a. 
stille spørgsmålstegn ved 
om vi mangler en 
lovgivning for de mange 

biotekniske muligheder, 
om det er rigtigt, at 
forskerne skal bestemme 
børnenes køn, om vi har 
ret til forskellighed og om 
hjerne-hjertedødskriteriet.
  Debataftenen, som er et 
af VU's første store 
arrangementer i Aabybro, 
er åben for alle 
interesserede, 
understreger VU-
bestyrelsen. 

Økonomiudvalget fik udfærdiget 
to referater af møder
Aalborg Stiftstidende 26.02.1987

  AABYBRO: I re måneder 
har økonomiudvalget i 
Aabybro fået udarbejdet to 
forskellige referater fra 
sine møder, et som alle 
byrådsmedlemmer k og 
et, som kun 
økonomiudvalgets 
medlemmer k. Det 
sidstnævnte indeholdt 

personsager. Systemet 
med de to typer referater er 
den direkte årsag til, at 
SFeren Erik Ingerslev 
Larsen har bedt 
borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
om at redegøre for 
pedelsagen i Nørhalne. 
Erik Ingerslev Larsen 
sidder nemlig ikke i  

økonomiudvalget, og 
mener derfor ikke, han har 
haft lejlighed til at sætte 
sig ind i økonomiudvalgets 
behandling af sagen i de 
re måneder. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen 
afviste på byrådets møde i 
aftes, at Erik Ingerslev 
Larsen ikke havde kunne 

se sagens bilag på 
rådhuset, og afviste 
samtidig at kende noget til 
de to typer referater, som 
blev udfærdiget i juni, juli, 
august og september 1986. 
Siden har 
byrådsmedlemmerne fået 
enslydende  referater. 
  Dagsordensproblematik-
ken kom frem, da den 
socialdemokratiske 
gruppeformand Knud 
Winther udtrykte 
utilfredshed med, at SF 
pludselig begyndte at 
interessere sig for 
pedelsagen.  
 -I et helt år har SF ladet 
sagen køre, selvom Erik 
Ingerslev Larsen har haft 
præcis samme muligheder 
som andre 
byrådsmedlemmer for at 
sætte sig ind i den, sagde 
Knud Winther. Først da 
der forelå en afklaring, 
begyndte SF at tale højt. 
Det kan ligne en politisk 

sag. 
  Erik Ingerslev Larsen 
afviste, at han havde haft 
de samme muligheder. 
 - Fra juni til oktober blev 
økonomiudvalgets referater 
delt i to, sagde Erik 
Ingerslev, nemlig en med 
personsager og en uden. 
Den uden kom til 
byrådsmedlemmerne uden 
for økonomiudvalget. Da 
jeg opdagede det, påtalte 
jeg det naturligvis over for 
borgmesteren, og siden har 
der ikke været udfærdiget 
specielle referater. 
  Knud Winther fastholdt 
imidlertid, at det var 
forkasteligt og overødigt 
at Erik Ingerslev Larsen 
forlangte en redegørelse. 
 - Sagen har hele tiden 
ligget fuldt belyst her på 
rådhuset, sagde Knud 
Winther, og jeg nder del 
både kedeligt og 
misvisende at få den 
omtale i pressen, som Erik 

Ingerslev Larsen forleden 
foranledigede. Hermed 
henviste Knud Winther til 
Aalborg Stiftstidendes 
omtale af, at Erik Ingerslev 
Larsen havde udbedt sig 
en orientering. 
 -Egentlig ville jeg gerne 
have orienteringen på 
åbent møde, sagde Knud 
Winther, men det giver 
styrelsesloven ingen 
mulighed for, derfor må vi 
stille os tilfredse med, at vi 
følger loven. 
  Ole Lykkegaard Andersen 
understregede, at han 
fandt det rigtigt at beholde 
sagen på lukket møde, 
men at han personlig ville 
have været afslappet ved at 
give en redegørelse på det 
åbne møde. 
 - Alle sagens akter har 
hele tiden været 
tilgængelige for alle 
byrådsmedlemmer, sagde 
Ole Lykkegaard Andersen. 

Protest mod nye posthusplaner
Aalborg Stiftstidende 01.03.1987

  AABYBRO: Aabybro vil 
ikke nde sig i, at 
posthusets status bliver 
ændret og postmesteren 
erstattet af en bestyrer, der 
"af hensyn til de lokale 
myndigheder skal have 
betegnelsen postmester". 
Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
betegner kort og godt 
denne passus i 
postvæsenets 
indstillingsmateriale som 
fræk. 
  I en skrivelse til 
trakminister Frode Nør 
Christensen anmoder 
borgmesteren nu 
ministeren om at gribe ind, 

så Aabybro Postkontor 
bevarer sin status som 
områdepostkontor og ikke 
kun bliver et poststed med 
en bestyrer. I 
henvendelsen til 
trakministeren peges på, 
at det er væsentligt for 
kommunens erhvervsliv, at 
der er et posthus, og at 
Aabybro som egnscenter 
ganske naturligt må have 
et posthus med den 
nuværende status. 
  Det er økonomiudvalget, 
der har vurderet 
postvæsenets planer om en 
nedklassicering af 
posthuset i Aabybro. Det 
er sket efter at SFeren Erik 
Ingerslev Larsen har bedt 

økonomiudvalget tage 
affære.       
  I Planerne for 
nedklassiceringen af 
posthuset hedder det bl.a., 
at Aabybro er en soveby, 
og at der ved en 
organisationsændring kan 
gennemføres en besparelse 
fra de nuværende re en 
tredjedel person til en 
bestyrer. Bestyreren skal 
være tjenestemand, men 
fortsat have betegnelsen 
postmester af hensyn til 
lokale myndigheder. 
 - Ikke mindst denne 
bemærkning nder vi fræk, 
siger borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V), 
og vi kan ikke acceptere, at 



AABYBRO

posthusets status ændres i 
nedadgåends retning. Det 
er væsentlig for 
virksomheder, der tænker 
på at etablere sig, at der er 
et godt serviceniveau. I den 

forbindelse spiller 
postkontorets status en 
rolle. 
  I brevet giver 
borgmesteren videre 
udtryk for forundring over, 

at Aabybro betegnes som 
en soveby, når ca. 50 
procent af indbyggerne har 
deres arbejdsplads i 
kommunen. 

Bestyrelsesmøde den 4. marts 1987

tilstede: Erik, Torben, Jette, Anne Mette, Per, Irma, Ivan.
afbud: Karen, Dan.

1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Økonomi
4. Meddelelser
5. Musikskole
6. Brev-papir-konvolutter. Indkøb af bøger
7. (Skabet - lås påsættes) forslag til generalforsamlingen - ny formand
8. Valg af delegeret til landsmødet - dato?
9. Eventuelt

ad 1 - 2 Jette dirigent, Anne Mette skriver protokol

ad 3 Økonomi
partiskat - hidtil har der ikke været økonomiske muligheder for at opfylde vedtagelsen fra 
januar 86 om opsparing af partiskat i valgfond. Nu prøver vi igen! Partiskatten afvejes i forhold 
til reel tabt arbejdsfortjeneste ved årsindkomst.

Forslag til nye kontingentsatser

0 - 80.000	 60 kr.
80.000 – 115.000	 100 kr.
115.000 – 160.000	 150 kr.
over 160.000	 250 kr.

girokort mangler: 200 stk. købes - tekst opdateres.

ad 4 Meddelelser
beslutning: kontaktperson til SW: Jette
diskusion af brevpapir (tilbud fra amtsorganisationen) beslutning: 1000 stk. bestilles
beslutning: regnskabet ved salg af øl/vand kaffe: Torben.
mapperne med de kommunale budgetter medtages ved næste bestyrelsesmøde.
Erik kandiderer ved sup. valg til HB.

Kommunalpolitik
Kommunernes Landsforening har udsendt forslag til EP-miljøår, kulturudvalget tager initiativ.
Anne Mette gennemlæser - stiller forslag til næste baggrundsgruppemøde.

Kulturkonference 20. - 21. marts arrangør kulturudvalget, Annemette deltager for SF.

Orientering om sektorplan - udvalgsarbejdet for ældreområdet.

Medborgerhuset i Birkelse - møde med socialudvalget.

Sundhedsplejeområdet: forslag 2 fuldtidsansatte 0 - 6 år.
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Per: Karl Bornhøft møde om distriktspsykiatrien, Ivan og Anne Mette deltager.

ad 5 Carsten Bilde fra musikskolen bliver inviteret til medlemsmødet den 18.03

ad 6 Beslutning: indkøb af nye bøger (Sund Fornuft) 10 stk.

ad 7 Forslag til ny formand, 2 års periode
Anne Mette foreslår sig selv - forsamlingen tier - samtykker?

Anne Mette orientere ærligt at hun helst er fri - men opstiller ene alene fordi hun føler at Pers 
ønske om afløsning skal tages alvorligt.

Forslag til generalforsamlingen:
1. nye kontingentsatser
2. generalforsamling flyttes til februar
3. regnskabsåret flyttes til 1.01 - med de lovændringer 2 og 3 medfører.

ad 8 Beslutning: valg af delegeret på medlemsmødet den 18.03

beslutning: Fremover skal medlemsmødet i marts reserveres Landsmødet.

ad 9 Intet.

referent: Anne Mette Jacobsen

Behov for debat om bioteknikken
Aalborg Stiftstidende 05.03.1987

  AABYBRO: Der er behov 
for en landsomfattende 
debat om de biotekniske 
spørgsmål, og der er brug 
for, at hver enkelt nder en 
holdning til forskernes 
muligheder med hensyn til 
gensplejsning, 
ægtransplantation, 
fostervandsprøver, 
organtransplantation og 
kunstig befrugtning. 
Endelig er det væsentligt at 
passe på, hvad der bliver 
sagt ja til. Den konklusion 

nåede det faglige og 
tværpolitiske panel 
sammen med godt en snes 
mødedeltagere til, da VU i 
Aabybro holdt møde på 
Aabybro Bibliotek med 
fokus på "Mennesket i 
fremtiden". 
  Panel deltagerne, der 
bestod af læge Niels Holme, 
Aabybro, sognepræst Chr. 
Baggesgaard, Biersted, og 
politikerne Knud 
Winther(S), Cianne Holme 
(V), Erik Ingerslev Larsen 
(SF) og Jørn Krogsgaard 
(K), mødtes på tværs af 

politiske og faglige skel i 
deres syn på forskernes 
muligheder inden for 
bioteknikken. 
  Aftenens nøgleord var 
hjerte- og 
hjernedødskriteriet. 
  Efter panelets indlæg blev 
der stillet en række 
spørgsmål, som blev 
grundigt belyst, inden 
konklusionen blev draget. 
  VUs næste arrangement 
bliver tirsdag 24. marts, 
hvor der holdes 
generalforsamling 
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Medlemsmøde den 18. marts 1987

1. Møde med Carsten Bilde, Aabybro Musikskole

2. Valg af delegeret til Landsmødet

ad 1. Carsten Bilde gav en god orientering om mulighederne for en musikskole i Aabybro 
Kommune. Hans oplæg blev positivt modtaget af de tilstedeværende, og vi gav SF's 
tilslutning til det videre arbejde.

ad 2. Til Landsmødet blev to kandidater foreslået som delegerede, Torben Ertmann og Erik 
Ingerslev. Efter debat og afstemning blev Erik Ingerslev Larsen valgt med 8 stemmer mod 3, 
en undlod.

referent: Erik Ingerslev
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Samordnet indskoling i Aabybro efter ferien
Aalborg Stiftstidende 26.03.1987

Knud Winther: Et godt redskab.

Cianne Holme: Vi har været bagud.

O. Koefoed-Olsen: Bør udsættes.

Erik Ingerslev-Larsen: Nødvendig med 
klarhed.

  AABYBRO: Efter 
sommerferien, når det nye 
skoleår begynder, får alle 
kommuneskoler i Aabybro 
en samordnet indskoling. 
Det betyder, at alle elever i 
første klasse skal have 20 
ugentlige 
undervisningstimer, og at 
samtlige klasser i nogle 
timer skal have to lærere. 
På Nørhalne skole betyder 
indførelsen af den samlede 
indskoling, at 
børnehaveklasserne lægges 
sammen, og at det samme 
sker med førsteklasserne. 
Det vil i en enkelt klasse 
give 23 elever. Som 
kompensation for 
sammenlægningen får 
klasserne en ekstra 
timetildeling på 50 
procent. 
  Den samordnede 
indskoling blev besluttet af 
byrådet i aftes, efter at 
spørgsmålet havde været 
til høring og fået fuld 
tilslutning hos samtlige 
skolenævn. Kun et 
byrådsmedlem, Erik 
Ingerslev-Larsen (SF) var 
ikke tilfreds med projektet. 
Han k protokolleret, at 
han var imod 
sammenlægningerne i 
Nørhalne, fordi han mener, 
de strider mod 
sektorplanen. 
  O. Koefoed-Olsen (UP), 
ytrede ønske om at få den 
samordnede indskoling 
udsat i et år, så den kan 
blive indarbejdet i 
budgettet. 
  Den samordnede 
indskoling vil i år give en 
merudgift på 151.165 kr. 

På årsbasis vil merudgiften 
blive 362.792 kr. 
Merudgiften i år skal 
nansieres gennem 
mindreforbrug på andre 

konti. 
  Kulturudvalgsformand 
Aage Lindballe (S), 
anbefalede varmt den 
samordnede indskoling, 

medlemsblad



som kommunen i ere år 
har ønsket, og som der i 
ere år har været afsat 
ekstra midler til. 
Erfaringerne fra 
forsøgsordningerne viser, 
at børnene får en bedre 
skolestart, og at færre får 
brug for 
specialundervisning senere 
i systemet, sagde Aage 
Lindballe.
  Samme synspunkt havde 
gruppeformanden Knud 
Winther (S), og han 
begrundede sin holdning 
med, at ikke alle skoler har 
samme fysiske rammer. 
Knud Winther k 

protokolleret, at han gik 
ind for den samordnede 
indskoling, fordi 
sektorplanen er fulgt. 
  Selv om Erik Ingerslev 
var imod 
klassesammenlægningerne 
i Nørhalne, kunne han gå 
ind for den samordnede 
indskoling som sådan. 
  Frank Bæhrenz (V), 
glædede sig over, at alle 
havde svaret positivt på 
ordningens indførelse. Med 
henblik på 
sammenlægningerne i 
Nørhalne mente han ikke, 
der ville blive problemer, 
fordi skolen får en ekstra 

tildeling. 
  Cianne Holme (V), kunne 
også anbefale forslaget,og 
hæftede sig navnlig ved, at 
eleverne nu får 20 
ugentlige timer, ligesom 
hun lagde vægt på det 
sociale. 
  Inge Hellum (S), der 
tidligere har protesteret 
mod klassesammenlæg-
ningerne, fordi hun fandt 
dem i strid med 
sektorplanen, havde 
opgivet sin betænkelighed, 
fordi nævnene ikke havde 
haft indvendinger.

Grønt lys for kulegravning af ældreplejen i Aabybro
Aalborg Stiftstidende 26.03.1987

AABYBRO: Aabybro byråd 
har nu givet grønt lys for, 
at hele kommunens 
ældreområde bliver 
kulegravet med henblik på 
en planlægning af de 
fremtidige tiltag både 
inden for  hjemmeplejen og 
inden for ældreplejen. 
Samtidig gav byrådet en 
tillægsbevilling på 55.000 
kr. til det gennemgribende 
arbejde, der skal 
gennemføres i de 
kommende fem-seks 
måneder.
  Det eneste byrådsmedlem 
der ikke kunne tilslutte 
sig, at kulegravningen 
gennemføres nu, var O. 
Koefoed-Olsen (UP), der 
mente, projektet burde 
vente til budgetlægningen i 
september. O. Koefoed-
Olsen frygtede, at en 
beslutning om 
tillægsbevilling til projektet 
nu i videre konsekvens 
ville binde økonomien 
fremover.
  Fra alle andre sider blev 

oplægget fra socialudvalget 
varmt anbefalet.
  Godkendelsen i byrådet 
betyder, at der i Biersted, 
Gjøl og Aabybro gennem-
føres grundige 
undersøgelser af ældres 
behov og ønsker. Det 
kommer bl.a. til at foregå 
gennem aktivgrupper. Alle 
tre steder vil der i 
september blive sluttet 
med en konference.
  Godkendelsen betyder 
videre, at det nuværende 
plejepersonale på Biersted 
Plejehjem får en 
ansættelsesgaranti. Det 
sker, fordi der er uklarhed 
om hjemmets fremtid. 
Desuden vil Biersted 
Plejehjems beboere få 
fortrinsret til de lette 
kollektivboliger i Biersted, 
og den arv, som 
kommunen har modtaget 
fra Gjøl indgår i 
ældreplanlægningen for 
Gjølområdet.
  Med i projektet er to 
forskere fra AUC, Hans 
Vadskjær og Vibeke 

Marcussen, der har været 
med til at udarbejde 
handlings- og tidsplanen.
  Ved godkendelsen i 
byrådet fremhævede Knud 
Winther (S), at 
undersøgelsen vil skaffe 
kommunen et væsentlig 
værktøj til den fremtidige 
ældrepleje. Ole Lykkegaard 
Andersen (V), fandt det 
nødvendigt med et 
grundlag inden 
budgetlægningen, og Erik 
Ingerslev Larsen (SF) 
understregede, at 
tillægsbevillingen skulle 
anvendes til at skabe 
klarhed over, hvad 
kommunen vil med 
ældreplejen. Endelig sagde 
Cianne Holme (V), at 
gruppen kunne anbefale 
handlingsprogrammet, 
tidsplanen og 
tillægsbevillingen. Hun 
fandt desuden, at 
kommunen hidtil havde 
været bagud med sin 
ældrepleje, men at det 
kunne vendes til noget 
positivt. 

Aabybro satser nu på sundhedsplejen
Aalborg Stiftstidende 01.04.1987

  AABYBRO: Aabybro vil nu 
gøre en ekstra indsats for 
at få forbedret sin 
sundhedspleje på 
børneområdet og dermed 
få strøget sin status som 
sort plet på 
sundhedsplejerskernes 
Danmarkskort. 
  Byrådet har på sit 
seneste møde besluttet at 
opnormere 
småbørnssundhedsplejen 
med 30 timer om ugen. Det 
betyder, Aabybro 
kommune får knap to 
heltidsstillinger til 
sundhedsplejersker og 
mulighed for at opslå 
stillingerne samtidig med, 
at et nyt hold 
sundhedsplejersker bliver 
færdiguddannet. 
Aabybro har i øjeblikket en 
deltidsansat 
sundhedsplejerske. 
  De to sundhedsplejersker 
skal først og fremmest 
beskæftige sig med nyfødte 

og små børn, men det er 
hensigten, at de seks til 
16-årige også skal 
inddrages i systemet. 
  Kun et enkelt 
byrådsmedlem, O. 
Koefoed-Olsen (UP), 
udtrykte utilfredshed med, 
at byrådet ville foretage 
opnormeringen på 
nuværende tidspunkt. O. 
Koefoed-Olsen mente, 
normeringen måtte vente, 
indtil den kunne komme 
på budgettet. 
  Det standpunkt tog alle 
andre afstand fra, fordi det 
ville betyde, at Aabybro i 
endnu to år ville være 
uden nødvendig 
sundhedsplejerske. 
 - Vores 
sundhedsplejeordning har 
været elendig, sagde 
socialudvalgsformand 
Knud Winther (S). Vi har 
ikke engang kunnet 
genemføre de nødvendige 
tilsyn, og det 
allervæsentligste, nemlig 

det forebyggende arbejde, 
har vi aldrig haft. Det har 
også været umuligt at få en 
sundhedsplejerske i 
Aabybro.  Aabybro har 
været en sort plet på 
landkortet, og ingen har 
ønsket at komme hertil, 
fordi normeringen har 
været for dårlig. 
  Cianne Holme (V), 
bekræftede Knud Winthers 
opfattelse, og sagde, at i 
Aabybro havde en 
sundhedsplejerske haft 
tilsyn med 113 børn, hvor 
landsgennemsnittet er 76 
børn. Cianne Holme mente 
videre, at der ville gå to år 
før Aabybro k 
sundhedsplejerskefor-
holdet bragt i orden, hvis 
ikke det lykkes nu. 
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 
udtrykte forhåbning om, at 
to stillinger omtrent på 
fuld tid ville løse 
problemet, og at det ville 
blive muligt at få de seks -
16-årige med i systemet. 
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Bestyrelsesmøde onsdag den 8. april 1987

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Generalforsamlingen
5. Politisk beretning
6. Udvalgsmapper og Økon.mapper retur til Erik
7. Arrangementer til ekstra økonomi
8. Eventuelt

Tilstedeværende: Per, Irma, Erik, Torben, Dan, Karen, Anne Mette og Ole
Afbud: Jette

ad 1 – 2. Karen dirigent - Dan skriver protokol

ad 3. Per anmoder om at medlemsmødet i maj flyttes fra den 20. til 13.05 pga. LM - vedtaget.

Ansøgning om økonomisk støtte afsendt til kommunekontoret.

SiD anmoder om støtte til en nyerhvervet kaffemaskine, 200,- kr. bevilget.

Materiale om SF leveret til en 8. klasse på Kærvejskolen.

Centralt forslag om at lægge loft over kontingentsatserne afvises af vores partiforening ud fra 
den begrundelse at det vil svække decentraliseringen, som jo er en af vores hovedhjørnestene.

Ny fredsavis er kommet. Flere kan bestilles!

Maja Schwarz foreslået som fredskontaktperson for vores partiforening (?).

ad 4. Anne Mette laver udkast til enkelte lovændringer.

På valg er Jette, formanden + de 2 suppleanter + ekstraordinært Anne Mette.
NB kønskvotering: Der skal vælges to kvinder.

ad 5. Per havde lavet et udkast til bestyrelsens politiske beretning som var sendt rundt sammen 
med indkaldelsen. Der blev rejst nogle spørgsmål hertil samt foreslået nogle 
formuleringsændringer. Debat og afstemning om ændringsforslagene.
Den endelige formulering forefindes i medlemsbladet for april.

ad 6. Mapperne leveret tilbage.

ad 7. Udskudt til næste møde

ad 8. Intet

PS. mødet sluttede kl. 23.00, hvilket uværgeligt er for sent for de mange af os der skal op 
næste morgen kl. 6. Møderne bør disponeres bedre, lyder det sure opstød fra referanten. Lad 
os tage det som en fælles forpligtigelse at sørge for det fremover.

referent: Dan Birk-Kjeldsen

Generalforsamling onsdag den 22. april 1987

Jes Lunde var inviteret med på generalforsamlingen og ønskede pga. tidsnød at indlede med den 
aktuelle politiske situation med eftefølgende debat om samme. Derefter forlod Jes 9 
tilbageværende medlemmer, der så indledte generalforsamlingen med følgende dagsorden:

1. Valg af dirigent
2. Beretninger, organisatorisk, politisk og kommunalpolitisk.
3. Regnskab, budget og fastlæggelse af kontingent.
4. Indkomne forslag.
5. Valg af formand
6. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter.
7. Valg af amtsbestyrelsesmedlem
8. Eventuelt

ad 1. Jette Staal

ad 2. Per oplæste bestyrelsens politiske beretning, Anne-Mette havde skrevet den organisatoriske 
lidt utraditionelt og som bestyrelsen og forsamlingen ikke fandt dækkende og den blev så af Per 
suppleret med en opsummering af årets gang i partiforeningen og blev som følgende:
Partiforeningen har 25 medlemmer pånuværende tidspunkt, der bør køres en 
medlemshvervekampagne i forbindelse med det kommende folketingsvalg.
Der har været afholdt medlemsmøder om:
miljø
SF's økonomiske politik
Sundhedspolitik
Arbejderflertal
Landbrugspolitik

Offentlige møder om:
freds- og sikkerhedspolitikken med S
A-kraft og Tjernobyl

Bestyrelsesmøder hver måned - juli.

Erik redegjorde for den kommunalpolitiske beretning.
Derefter afstemning om beretningerne, der eenstemmigt blev vedtaget.

ad 3. Torben fremlagde og redegjorde for regnskabet, der godkendtes i fuld enighed.

Der var ikke lavet budget, da vi ikke på nuværende tidspunkt kender vores økonomiske fremtid 
pga. kontingentfastsættelse, partitilskud mm.

Kontingentet blev derefter foreslået og vedtaget som følgende fra næste kvartal:
0 - 80.000 	 60 kr.
80.000 – 115.000	 100 kr.
115.000 – 160.000	 150 kr.
over 160.000	 250 kr.
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ad 4. Der var foreslået og blev vedtaget følgende ændringer i partiforeningens love:
§ 6, 5 linie - regnskabsåret går fra 1. januar til 31. december.

§ 7, 2 linie indføres efter højeste myndighed - afholdes i februar måned og indkaldes af 
bestyrelsen med.......

ad 5. Per Overgaard

ad 6. Anne Mette var ekstraordinært afgået som bestyrelsesmedlem og der var derfor valg af 
2 bestyrelsesmedlemmer een for 2 år og een for 1 år, valgt blev Karen Frøstrup, 2 år, Irma O. 
Pedersen, 1 år.
Suppleanter blev: Jette Staal og Ivan T. Pedersen.

ad 7. Per Overgaard

ad 8. Kritik af Per, der havde været for hurtigt ude med oplysning om at Maja var udpeget 
som fredsaktivist for partiforeningen uden Majas egen accept.

Bestyrelsen er herefter:

· formand og amtsbestyrelsesmedlem Per Overgaard

· kasserer Torben Ertmann

· bestyrelsesmedlem Dan Birk-Kjeldsen

· bestyrelsesmedlem Karen Risager Frøstrup

· bestyrelsesmedlem Irma Overgaard Pedersen

· suppleant Jette Staal

· suppleant Ivan T. Pedersen

· revisor Kirsten Nedergaard

· revisor Ole Hansen

· revisorsuppleant Verner Knudsen

· faglig kontakt Erik Ingerslev

referent: Irma O. Pedersen

SF vil af med Gjøl-ventelister
Aalborg Stiftstidende 29.04.1987

Erik Ingerslev: - Der er børn nok til at fylde 
en barak.

  AABYBRO: SF-
byrådsmedlem Erik 
Ingerslev, som også sidder 
i socialudvalget, er enig 
med dagplejemor Karen 
Jørgensen, Gjøl, i, at 
ventelisterne til 
fritidscentret på Gjøl er 
urimelige. 
  Karen Jørgensen, som er 
ventelisteforældre, har 
tidligere oplyst til 
Stiftstidende, at der er 22 
børn på venteliste til 
børnehaven og 21 til 
fritidsklubben. Det er 
samme antal, som der er 
pladser til.
 -Det er rigtigt, at vi i 
socialudvalget har 
besluttet, at en udvidelse 
først kan diskuteres i 
forbindelse med 

budgetlægningen for 1988-
91. Men vi behøver jo ikke 
vente til 1991. Jeg vil gøre, 
hvad jeg kan for, at 
udvidelsen kommer 
allerede i 1988, siger Erik 
Ingerslev Larsen.
   Erik Ingerslev siger, at 
han ikke er enig med 
andre 
socialudvalgsmedlemmer 
som siger, at ventelisterne 
på Gjøl er normale. 
 -Der er ikke noget, der 
hedder "normale 
ventelister".  Ventelister 
bør overhovedet ikke 
eksistere, og derfor skal 
der gøres noget ved 
problemet på Gjøl allerede 
i det kommende år, siger 
han. 
  SF-byrådsmedlemmet 
foreslår, at man følger 

Gjølforældrenes ønske om 
at få en barak stillet op. 

SFer sender nyt industriområde i Tilsynsrådet 
Aalborg Stiftstidende 30.04.1987

  AABYBRO: Amtets 
tilsynsråd vil nu blive 
inddraget i Aabybros 
planer om at etablere 
industri i Søområdet ved 
Fristrupvej i Aabybro. Det 
er SF-byrådsmedlemmet 
Erik Ingerslev Larsen, der 
vil bede tilsynsrådet se på 
den byrådsbeslutning, et 
ertal på 13 på tværs af 
partierne i aftes tog, om at 
ændre planerne for 
Søområdet, så der bliver 
mulighed for at etablere 
industri og motel i 
området. I følge kommune-
planen er området udlagt 
til rekreative formål med 
mulighed for at etablere 
motel og 
udstillingsvirksomhad. 
Erik Ingerslev Larsen 

mener, i lighed med de tre 
andre, der stemte imod det 
ny lokalplanforslag, Inge 
Hellum (S), Ole Koefoed-
Olsen (UP) og Jens Erik 
Jungersen (V), at forslaget 
er i strid med 
kommuneplanen. Allerede 
inden afstemningen. 
meddelte Erik Ingerslev 
Larsen, at han ville gå til 
tilsynsrådet med sagen, 
som han i øvrigt mente, 
burde ud til en debat i 
befolkningen. 
  Inge Hellum (S) gjorde 
klart, at hun havde vejret 
stemningen for 
lokalplanforslaget, og 
tilbød at opgive sin 
holdning, hvis byrådet ville 
love kommunens borgere 
et andet areal til rekreativt 
område. Det ville byrådet 

end ikke diskutere. Derfor 
holdt hun fast i sin 
afstandtagen. 
  O. Koefoed-Olsen (UP) 
mente ikke blot, at 
forslaget var i strid med 
kommune-planen, men at 
det også indebar en 
favorisering af etablerede 
virksomheder i 
kommunen. 
 -For mig ser det ud, som 
om grundene er 
skræddersyet til to 
virksomheder. Det er 
forskelsbehandling, og jeg 
ønsker grundene 
annonceret offentligt til 
salg, hvis et ertal går ind 
for lokalplan forslaget, 
sagde O. Koefoed-Olsen. 
  Jens Erik Jungersen (V) 
understregede, at han ikke 
havde noget imod, at der 



gøres noget for 
erhvervslivet i kommunen, 
og at han siden det møde i 
teknisk udvalg, hvor han 
tog afstand fra 
kommuneplanforslaget, 
havde fået oplysninger, 
som måske ændrede hans 
opfattelse lidt. Han mente 
dog fortsat, at lokalplanen 
er i strid med 
kommuneplanen. 
  Fra alle andre sider lød 
der rosende bemærkninger 
om lokalplanforslaget. 
Knud Winther (S) 
understregede på den 
socialdemokratiske 
gruppes vegne, med 
undtagelse af Inge Hellum, 
at det væsentlige 
rekreative i området er 
søbredden, som der fortsat 
vil være adgang til. Han 
mente, lokalplanen ville 
give kommunen et område, 
den kan være bekendt og 
samtidig gavne 
erhvervslivet. 

  Allan Jensen (V) mente, 
der på stedet var mulighed 
for at etablere et 
levedygtigt motel samtidig 
med, at der blev anlagt 
grunde, der kunne virke 
tiltrækkende på 
virksomheder, der ikke 

forurener. 
  En afstemning gav 13 
stemmer for og re imod 
lokalplanforslaget, som nu 
lægges ud til høring i otte 
uger.  

Erik Ingerslev Larsen (SF): Jeg går til 
tilsynsrådet.

Allan Jensen (V): Kan virke tiltrækkende.

Byrådet sikrede kommunens børn musikundervisning
Aalborg Stiftstidende 30.04.1987

  AABYBRO: Med masser 
af rosende bemærkninger 
og enkelte kommentarer 
om, at det kun er en 
begyndelse, besluttede 
byrådet i aftes at udvide 
folkeskolens musiktilbud 
til eleverne med 40 
procent. Det betyder, at 
skolerne efter 
sommerferien vil tilbyde 
instrumentalundervisning, 
sang og korsang i 73 timer 
om ugen mod nu 55 timer. 
Til at lede dette alternativ 
til en egentlig musikskole 
skal ansættes en leder 10 
timer om ugen. 
  Den alternative 
musikskole vil blive 

afviklet lokalt på skolerne, 
men i de tilfælde, hvor en 
elev ønsker undervisning i 
et instrument, som ikke 
ndes på stedet,. vil 
vedkommende blive 
transporteret til en anden 
skole, hvor undervisningen 
gennemføres. I nogle 
tilfælde kan det også blive 
nødvendigt at hente lærere 
ude fra, men 
”musikskolen”  bygger på, 
at folkeskolens egne 
musiklærere, skal stå for 
undervisningen.
  Forslaget til 
musikundervisningen er 
udarbejdet af skoledirektør 
Palle Steffensen,  og det k 
på byrådets møde stort set 
kun rosende kommentarer. 

Kun O. Koefoed-Olsen 
(UP). mente, projektet 
burde udsættes indtil det 
kunne indarbejdes i 
budgettet. Gennemførelsen 
vil i år koste 63.500 kr., 
der skaffes ved en 
budgetomplacering i 
kulturudvalget, og ellers 
på årsbasis 111.600 kr. O. 
Koefoed-Olsen mente, at 
beslutningen om at 
gennemføre den udvidede 
musikundervisning fra 
august i år, ville binde 
byrådet ved 
budgetlægningen for 1988.         
  Kulturudvalgsformand  
Aage Lindballe (S) sagde, 
at der var tale om en 
væsentlig forbedring af 
musikmulighederne i 

kommunen, selvom 
projektet ikke lever op til 
de ønsker, 
Musikforeningen har haft. 
 -Men det er et godt skridt 
på vejen, og jeg håber, vi 
kan gøre det bedre næste 
år, sagde Lindballe. 
  Den forventning kunne 
borgmester Ole Lykkegaard 
Andersen (V) ikke 
umiddelbart støtte. Han 
mente, at der måske nok 
næste år kunne vise sig at 
være basis for en 
udvidelse, men at det 
sandsynligvis samtidig ville 

vise sig, at der ikke var 
økonomisk basis. 
   Den bemærkning k 
Knud Winther (S) til at 
sige, at der efter hans 
opfattelse var alt for lidt 
kreativitet i byrådet og alt 
for meget økonomi. 
  Cianne Holme (V) fandt 
forslaget godt, selvom det 
ikke opfylder de hedeste 
ønsker. Hun hæftede sig 
især ved, at det er et 
forslag, der kræver meget 
lidt administration. 
  Frank Bæhrenz (V) roste 
også forslaget, og sagde, at 

han kunne gå ind for det 
nu, fordi det ville betyde en 
udsættelse på et helt år, 
hvis forslaget skulle 
indarbejdes i et budget. 
  Erik Ingerslev (SF) kunne 
tilslutte sig de rosende 
bemærkninger og 
betegnede også projektet 
som et skridt på vejen. 
  Undervisningen bliver 
gratis, men der vil blive 
opkrævet et gebyr på 300 
kr. om året for 
instrumentalundervisning. 

Autofirma får lov at udvide efter et år
Aalborg Stiftstidende 01.05.1987

  AABYBRO: Efter et helt 
års tovtrækkeri får rmaet 
Rævhede Auto på 
Rævhedevej i Aabybro 
tilladelse til at udvide sin 
salgshal med 1000 
kvadratmeter. Aabybro 
byråd godkendte på sit 
seneste møde den 
lokalplan, der giver 
udvidelsesmuligheden. 
  Ejeren, Kurt Jensen, 
ønskede i en periode at 
udvide sin salgshal med 
2000 kvadratmeter. Det 
afviste amtets udvalg for 
teknik og miljø. Efter en 
række forhandlinger, hvor 

Kurt Jensen bl.a. blev 
præsenteret for forslag om 
at ytte sin virksomhed til 
Aabybros industrikvarter, 
besluttede Kurt Jensen, at 
halvere sit projekt. Herefter 
gav amtet grønt lys for 
udvidelsen, der 
forudsætter køb af et 
stykke landbrugsjord. 
  Erik Ingerslev Larsen 
(SF), gav på byrådsmødet 
fortsat udtryk for, at 
rmaet burde ytte til 
industrikvarteret, hvor der 
var udlagt jord netop til 
den type formål.   
  Knud Winther (S) tog 
afstand fra denne tanke, 

og betegnede Erik Ingerslev 
Larsens bemærkninger 
som irrelevante. 
  Det fandt Erik Ingerslev 
Larsen (SF) imidlertid ikke, 
at bemærkningerne blev 
mindre rigtige af. Han 
fandt, at en virksomhed, 
der ikke kunne udvide på 
sin grund, måtte dele sig. 
  Frank Bæhrenz (V) 
mente, det var tåbeligt at 
ytte virksomheden, som 
efter hans opfattelse er en 
ren udstillingsvirksomhed, 
til industrikvarteret. 
  Herefter besluttede 
byrådet at godkende 
lokalplanen. 



AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 6. maj 1987

Tilstede: Per, Irma, Ivan, Torben, Karen, Erik og Anne Mette
Afbud: Jette og Dan

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Partiforeningens opgaver i forbindelse med grundlovsmødet i Dronninglund
5. Udvalgsmapper retur til Erik med eventuelle kommentarer
6. Bladgruppe, medlemsbladet skal have tilført nyt talent, navn på interessrede ønskes
7. Eventuelt

ad 1 + 2. Per dirigent - Karen skriver protokol, Torben ønskede rygeforbudet ophævet, vil tage hensyn 
til ikke rygere, vedtaget.

ad 3. Praktisk folketingsvalgkampsvejledning fra centralt hold tages op på næste medlemsmøde. Alle 
bestyrelsesmedlemmer fik en kopi.

Amtsbestyrelsesmøde: Trafik i Nordjyllands Amt. Der blev nedsat en trafiksprogramsgruppe. 
Interesserede kan melde sig.

Pjece om politisk sommerkursus.

Skrivelse om hvorfor SF og Socialistisk Weekendavis har sat penge ind i 6. Juli Banken

Skrivelse fra amtsorganisationen om skoling i partiforeningen. Vi skal have en eller anden form for 
skoling. Vi ser gerne et udspil fra amtet, måske opsamling fra flere partiforeninger. Per svarer på 
skrivelsen.

Skrivelse om kommunalpolitisk landsudvalg.

Referat fra hovedbestyrelsesmøde.

ad 4. Partiforeningen sørger for strømanlæg og is. Erik henter strømanlæg og is. Torben sørger for det 
bliver leveret tilbage. Anne Mette vil godt stå for issalg.

ad 5. Ekstra medlemsmøde den 10.06: byrådsbaggrundsgruppe - landsmøde - 
folketingsvalgskampagne - kommunalpolitisk landsudvalg.

Kærvejskolen: Vi går ind for at bevare overbygningen.

Gjøl Børnehave: Vi støtter et kursuscenter.

Søområdet i Aabybro: Erik mener at lokalplanen er i strid med kommuneplanen. Erik vil klage til 
tilsynsrådet. Koefoed støtter Erik.
Vi havde en livlig debat om Erik skulle være alene om sin klage, eller gå sammen med Koefoed. Det 
endte med en afstemning 4 - 3 for at Erik går sammen med Koefoed.

ad 6. Torben redegør for sommerfesten den 20.06 - Skovtur? Egholm? Torben finder ud af det 
sammen med Jette.

Medlemsmøderne i efteråret planlægges på næste bestyrelsesmøde.
Mødet sluttede kl. 22.                                                                    

refent: Karen R. Frøstrup

Skolelukning mangler en politisk opbakning
Aalborg Stiftstidende 08.05.1987

Erik Ingerslev-Larsen (SF): Nej. Jørgen Rasmussen (K): Umiddelbart nej. Ole Koefoed-Olsen (UP): Nej.

  AABYBRO: Der er ikke 
politisk opbakning af 
kulturudvalgets forslag om 
at lukke Kærvejskolens 
overbygning og ytte 
eleverne til Aabyskolen for 
at spare 650.000 kr. over 
tre år. I samtlige politiske 
grupper vendes 
tommelngeren nedad over 
for kulturudvalgets forslag, 
der betegnes som et 
sololøb og som et forslag, 
der blot skal sætte skub i 
alternative spareforslag i 
forbindelse med den 
høring, der i øjeblikket er 
igang i skolekredse. 
 -Hvis man er ude på at 
slagte en skole, skal man 
bare gøre det på den måde, 
som kulturudvalget har 
foreslået, siger den 
socialdemokratiske 
gruppeformand, Knud 
Winther. Det er helt galt at 
lukke Kærvejskolens 
overbygning, og selvom vi 

endnu ikke har drøftet 
spørgsmålet i den 
socialdemokratiske 
gruppe, er det min 
overbevisning, at gruppen 
er imod. Vi  kan ikke gå 
ind for en lukning af 
overbygningen, siger Knud 
Winther. Kulturudvalgets 
forslag skal kun betragtes 
som et forslag. 
  Heller ikke Venstre vil 
acceptere en lukning. 
 -Vi har drøftet 
spørgsmålet i gruppen 
både før og efter, 
kulturudvalget 
udarbejdede sit forslag, 
siger borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V), 
og det er vores klare 
holdning, at vi ikke 
accepterer hverken ytning 
eller lukning. Når Venstres 
medlemmer i 
kulturudvalget er gået ind 
for forslaget, må det 
skyldes, at de betragter det 
som et reelt forslag, der 

kan overvejes sammen 
med andre forslag. Vi har 
undersøgt elevtallet, og der 
er hverken nu, eller så 
langt prognoserne rækker, 
grundlag for at lukke 
overbygningen. De 650.000 
kr., som kulturudvalget vil 
spare, kan spares på en 
koordinering i 
overbygningen og på en 
forøgelse af 
klassekvotienterne, siger 
borgmester Ole Lykkegaard 
Andersen. 
  Heller ikke SF vil gå ind 
for en ytning af 
overbygningen. 
 -Vi har netop drøftet 
sagen i SF, siger Erik 
Ingerslev Larsen, og tager 
afstand fra forslaget. Vi er 
modstander af store skoler, 
og vurderer at ytningen af 
overbygningen er 
begyndelsen til en 
slagtning af Kærvejskolen. 
Det ønsker vi ikke, og slet 
ikke nu, hvor det viser sig, 



at børnetallet igen er 
stigende. Ved kun at have 
en skole i Aabybro by vil vi 
desuden stimulere folk til 
at bruge de private skoler, 
og det ser vi ingen grund 
til. 
  Ole Koefoed-Olsen, der er 
valgt på en upolitisk 
borgerliste, betragter 
kulturudvalgets forslag 
som en panikudløber af 
byrådets tillægsbevillinger i 
den senere tid. 
 - Vi kan overhovedet ikke 
ytte overbygningen eller 
lukke Kærvejskolen, siger 
Ole Koefoed-Olsen. Et 
enigt byråd har tidligere 
besluttet, at der skal være 

to skoler i Aabybro. Det 
har vi lovet lærerne, 
forældrene og børnene, og 
det må vi stå fast på. Skal 
vi begynde at lukke 
overbygninger i Aabybro 
by, skal vi også lukke dem 
andre steder. 
Virkeligheden er nemlig, at 
der er nogen, der ønsker 
en musikskole i stedet for 
en overbygning. Havde 
byrådet lyttet til mine 
advarsler mod de mange 
tillægsbevillinger, der er 
blevet givet i den senere 
tid, havde vi heller ikke set 
dette forslag, siger O. 
Koefoed-Olsen. Forslaget 
skyldes udelukkende, at 

kommunen er kommet i 
økonomisk klemme. 
  Jørgen Rasmussen (K) er 
heller ikke indstillet på en 
lukning. 
 -Jeg er ikke blevet 
informeret om 
kulturudvalgets forslag, 
siger Jørgen Rasmussen. 
Jeg kender det kun fra 
aviserne, men min 
umiddelbare holdning er, 
at jeg ikke er indstillet på 
at ytte overbygningen. 
Jeg har stor respekt for det 
arbejde, der udføres på 
Kærvejskolen, og der skal 
meget vægtige argumenter 
til for at ændre min 
opfattelse. 





Klage går videre
Aalborg Stiftstidende 23.05.1987

  AABYBRO: Tilsynsrådet 
for Nordjyllands Amt vil 
ikke umiddelbart tage 
stilling til om det var 
lovligt, at byrådet i 
Aabybro ændrede 
søområdet ved grusgraven 
i Aabybro fra et rekreativt 
område til et område med 
lettere industri. Sagen er 
derfor sendt videre til 
Planstyrelsen. 
  Det var 
byrådsmedlemmerne O. 
Koefoed-Olsen (UP) og Erik 
Ingerslev Larsen (SF), der 
efter det seneste 

byrådsmøde, hvor 
ændringen blev besluttet 
via et lokalplanforslag, 
sendte en klage til 
tilsynsrådet over 
byrådsertallets 
beslutning. 
  De mener, at lokalplanen 
strider mod 
hovedprincipperne i 
kommuneplanen, hvor 
søområdet er udlagt til 
offentligt friareal. Men efter 
henvendelse fra et par 
virksomheder, som 
ønskede at bygge i 
området, ændrede et ertal 
i byrådet holdning og har 

forelået området udlagt til 
lettere industri. 
  Tilsynsrådet har i første 
omgang sendt sagen til 
Planstyrelsen og bedt om 
en stillingtagen. Hvis ikke 
Planstyrelsen mener, at 
den er klagemyndighed og 
vil tage stilling, ønsker 
tilsynsrådet at få en 
vejledende udtalelse fra 
styrelsen om beslutningen 
er lovlig.
  Lokalplanforslaget er i 
øjeblikket lagt frem for 
offentligheden med 
mulighed for indvendinger.

Der er tale om en sø af en vis størrelse og ikke kun et vandhul, slår initiativtagerne til borgerindsigelsen, Jens Chr. Løth, fast.



AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 3. juni 1987

Tilstede: Erik, Karen, Irma, Per, Ivan og Dan
Afbud: Torben

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Fest
5. Aktivitetskalender efterår 1987
6. Pjece for SF Aabybro
7. Eventuelt

ad 1 + 2. Ingen fast dirigent, Dan skriver referat.

ad 3. Der er kommet penge fra kommunen 421 x 3,- kr. dvs. 1263,- kr.

Anne Mette og Erik blev begge valgt som 3. suppleanter for hvert sit køn, dvs. at de begge 
indvælges i Hovedbestyrelsen næste gang.

Landsmødet vedtog at lægge loft over kontingentsatserne, dvs. at vi her i partiforeningen går 
glip af ca. 1000,- kr. årligt efter tilskud vel at mærke.

Referat fra HB-møde.

ad 4. Skulle være godt undervejs.

ad 5. Onsdagene fastholdes til bestyrelsesmøder og medlemsmøder.

Efterårets bestyrelsesmøder bliver altså følgende datoer:
12.08 - 09.09 - 07.10 - 04.11 - 02.12.

Efterårets medlemsmøder ligger som følgende:
28.08 - 23.09 - 21.10 - 18.11.
Erik foreslog at nogle af disse bruges til at drøfte kommunalpolitiske problemstillinger i/på. 
Vedtaget.

Fest 05.12.

ad 6. Pjecen blev kritiseret for at være for lang og enkelte detaljeformuleringer blev 
fremhævet som værende misforståelige.

ad 7. Intet

referent: Dan Birk-Kjeldsen
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Aabybro protesterer mod ny sø-industri 
Omkring 50 beboere har skrevet under
Aalborg Stiftstidende 17.06.1987

   AABYBRO: Fra alle 
kvarterer i Aabybro by 
indløber der nu protester 
mod Aabybro Kommunes 
plan om at ændre 
kommuneplanen, så der 
kan opføres industri i 
Aabybros søområde. 
Søområdet er i planen 
udlagt til rekreativt område 
med mulighed for opførelse 
af et motel. 
  Foreløbig har 
initiativtageren til 
indsigelsen mod det ny 
lokalplanforslag, Jens Chr. 
Løth, Bjørnekrogen, 
Aabybro, modtaget et halvt 

hundrede underskrifter fra 
beboere i alle kvarterer i 
byen. I forvejen har to 
byrådsmedlemmer, Erik 
Ingerslev Larsen (SF) og O. 
Koefoed-Olsen (UP) forelagt 
byrådsertallets beslutning 
om den ny lokalplan for 
amtets tilsynsråd. 
Tilsynsrådet har 
videresendt sagen til 
miljøstyrelsens udtalelse.    
 -Hvis lokalplanen køres 
igennem med industri ved 
søen forspildes en 
enestående chance til at 
skabe et grønt 
fællesområde direkte i 
forbindelse med en sø, 

siger Jens Chr. Løth. Ja, vi 
taler faktisk om en sø af en 
vis størrelse og ikke bare et 
tilfældigt vandhul. Søen 
ligger så tæt på byen, at 
alle kan have glæde af den. 
 -Vi har ikke noget mod det 
oprindelige forslag i 
Kommuneplanen, hvor der 
er mulighed for at placere 
et motel, men industrien 
må vi tage afstand fra, 
siger Jens Chr.  Løth, og vi 
må også tage afstand fra, 
at Kommunen uden videre 
vil ændre en god 
kommuneplan. Det er 
utrygt. 





Ny debat om søområdet 
Aalborg Stiftstidende 25.06.1987

Erik Ingerslev-Larsen (SF)

 AABYBRO: Byrådet 
besluttede i aftes uden 
afstemning, at 
salgsvilkårene for det 
meget omtalte søområde i 
Aabybro skal være de 
samme, som for det øvrige 
erhvervsområde. 
  Det var både SFs Erik 
Ingerslev og O. Koefoed-
Olsen (UP) meget utilfredse 
med. Erik Ingerslev mente 
endda, at det var forkert, 
at byrådet på nuværende 
tidspunkt overhovedet 
skulle behandle 
salgsvilkårene for området, 
og foreslog ved 
byrådsmødets start at, 
tage punktet af 
dagsordenen. 
 -Klagefristen mod den 
lokalplan, som giver 
tilladelse til industri i 
området, er ikke udløbet 
endnu. 
Derfor er det forkert at 
behandle salgsvilkårene for 
området nu, sagde han. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard (V) afviste at 
fjerne punktet fra 
dagsordenen. 
 -Vi skal ikke i dag tage 

stilling til, hvad området 
skal bruges til, men 
udelukkende 
salgsvilkårene, bl.a. 
kvadratmeterprisen, sagde 
Ole Lykkegaard. 
 -Det passer jo ikke, sagde 
Erik Ingerslev og henviste 
til, at de sagsvilkår, der 
skulle tages stilling til, bar 
oveskriften Salgsvilkår 
gældende for 
erhvervsområder i Aabybro 
Kommune . 
  Punktet forblev på 
dagsordenen, og da det 
blev behandlet gentog Erik 
Ingerslev sin kritik. 
  Koefoed-Olsen tilsluttede 
sig kritikken, og mente, at 
grundene i området, hvis 
der blev ertal for industri, 
burde averteres til salg for 
højeste bud. Han mere end 
antydede, at grundene på 
forhånd var lovet væk til to 
virksomhedsejere i 
Aabybro, som havde truet 
med at ytte, hvis ikke de 
k grundene.
  Socialdemokraterne 
støttede forslaget om 
salgsvilkår for søområdet, 
som for det øvrige 
industriområde. Dermed 
kunne borgmesteren 

konstatere, at ertallet var 
hjemme.
  Søområdet var oprindelig 
udlagt som rekreativt 
område med mulighed for 
moteldrift. Men et ertal i 
byrådet vedtog i foråret et 
lokalplanforslag, som 
åbner mulighed for 
industri i området. Den 
beslutning har Erik 
Ingerslev og Koefoed-Olsen 
ladet gå til Tilsynsrådet. 



Amtet siger ja til industri i sø-området
Aalborg Stiftstidende 02.07.1987

  AABYBRO: 
Byrådsmedlemmerne Erik 
Ingerslev Larsen (SF) og O. 
Koefoed-Olsen (UP) får ikke 
noget ud af deres klage til 
Tilsynsrådet over 
lokalplanforslaget for sø-
området i Aabybro. 
  Tilsynsrådet har slet ikke 
taget stilling til klagen, 
men sendt de to 
byrådsmedlemmers 
skrivelse videre til 
Planstyrelsen og derefter til 
Nordjyllands Amt. 
Borgmester Ole 
Lykkegaard (V) siger, at 
amtet nu har oplyst, at 
man ikke har indsigelser 
mod lokalplanforslaget, 
som åbner mulighed for 

industri i søområdet, der 
ellers i kommuneplanen er 
udlagt som rekreativt 
område med mulighed for 
hotel- og 
udstillingsvirksomhed. 
  Indsigelsesfristen for 
lokalplanforslaget udløb i 
går. Udover de 330 
underskrifter mod 
lokalplanen er der kommet 
yderligere et par 
indsigelser, oplyser Ole 
Lykkegaard. 
  Borgmesteren tager de 
mange underskrifter som 
et udtryk for, at 
kommunen ikke har 
informeret tilstrækkeligt 
om, hvad 
lokalplanforslaget egentlig 
indeholder. 

 -Der er nemlig ikke den 
store forskel på områdets 
anvendelse i 
kommuneplanen og den ny 
lokalplan, mener han.        
  Borgmesteren tilføjer, at 
kommende 
erhvervsvirksomheder vil 
blive indpasset i området, 
så der stadig bliver plads 
til rekreative udfoldelser. 
  Det bliver nu i første 
omgang teknisk udvalg og 
derefter økonomiudvalget, 
der skal tage stilling til 
indsigelserne fra borgerne. 
Borgmesteren regner med, 
at lokalplanen kommer til 
endelig vedtagelse i 
byrådssalen 29. juli. 



Tilsynsrådet vil ikke tage stilling
Aalborg Stiftstidende 10.07.1987

Erik Ingerslev Larsen O. Koefoed-Olsen

  AABYBRO: De to 
byrådsmedlemmer Erik 
Ingerslev Larsen (SF) og 
O. KoefoedOlsen (UP) får 
ikke medhold hos 
tilsynsrådet i deres klage 
over Aabybro byråds 
vedtagelse af lokalplan-
forslaget for sø-området i 
Aabybro. 
  Tilsynsrådet har svaret de 
to politikere, at man har 
sendt hele sagen til "videre 
foranstaltning" til 
Nordjyllands Amt. Det 
betyder, at tilsynsrådet slet 
ikke vil tage stilling i 
sagen, men lader det være 
en sag for amtet. 
Tilsynsrådet ønsker kun at 
blive holdt underrettet om 
amtets afgørelse i sagen. 
  Tilsynsrådet havde 
tidligere sendt klagen fra 
de to byrådsmedlemmer til 
Planstyrelsen. Men her 
blev sagen også returneret 
med en besked om, at  

Planstyrelsen ikke kunne 
behandle sagen.
Planstyrelsen oplyser 
samtidig, at klagen skal 
behandles af amtet. 
Styrelsen tilføjer, at amtets 
afgørelse ikke kan ankes til 

Planstyrelsen. 
 Erik Ingerslev Larsen 
siger, at han nu vil afvente 
et skriftligt svar fra amtet, 
inden han vil kommentere 
sagen. 



AABYBROAABYBRO

Bestyrelsesmøde den 12. august 1987

Tilstede: Karen, Ivan, Jette, Per, Torben og Anne Mette
Afbud fra Dan, Irma og Erik.

1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Månedens medlemsmøde
5. Eventuelt

ad 1 og 2. Vi mente godt at vi kunne gennemføre et roligt møde i denne lille forsamling uden 
dirigent. Mette tog referat. Protokollen "var ikke mødt frem" - så den må læses op på næste 
møde.

ad 3. Det er ved at være tiden til at få trykt vores lokale pjece - men det var svært for de 
fremmødte at tage stilling til det fremlagte tilbud på trykning, man ville gerne se "en prøve" 
først.
Beslutning udsat til næste møde, hvor det så vil foreligge et større grundlag for beslutning.

Der var kommet en del post fra partikontoret.
Valgavis og en del andet valgmateriale, - pjecer og plakater mv. blev tilbudt.
Valgavisen blev bestilt til omdeling i bysamfund - 2000 stk. Så håber vi at få mobiliseret 
mange medlemmer til uddelingen når den tid kommer.
Af det øvrige materiale bestilte vi til fremlæggelse ved valgmøder - samt et eksemplar til alle 
medlemmer.

Mandag den 10. august blev der afholdt et møde på rådhuset, hvor foreninger og 
organisationer var indkaldt til nedsættelse af et lokalt nævn for sendetilladelser (lokalradio). 
Selve nævnet skal bestå af 7 medlemmer - 2 fra byrådet (Lykkegaard - V og Lindballe - S) og 
5 fra foreninger og organisationer. Per repræsenterede SF. Formålet var så, at denne 
forsamling skulle blive helt enige om de 5 øvrige medlemmer. Men det lykkedes ikke - så nu 
indsender foreninger og organisationer skriftlige forslag til byrådet, som så sammensætter 
nævnet. SF vil så indstille SiD-formanden (Erik Nielsen), da han er det mest "progressive" bud 
fra socialdemokratiet - og det nok vil være omsonst at forsøge at få en SF'er ind.

Partikontoret har opfordret til, at partiforeningerne udpeger en mediekontakt-person, som så 
vil få tilsendt løbende materiale om medieforhold.
Vi valgte Torben.

Partikontoret har planer om at tilbyde udskrifter af EDB registret over medlemmer - navn og 
adresse - til brug ved udgivelse af især amtsblade. Det har rejst en debat om risiko mv. Vi 
havde lidt svært ved at gennemskue konsekvenserne - men ville selvfølgelig betinge, at 
medlemmer kan nægte "at deltage" i registeret. Folkesocialisten har en uddybende debat i 
næste nr.

På sidste bestyrelsesmøde snakkede man om at oprette en telefonkæde i partiforeningen til 
brug ved hurtige beskeder. Vi blev enige om, at det mest oplagte ville være at nøjes med at 
oprette en for de medlemmer, der deltager i den kommunale baggrundsgruppe.
Det vil blive taget op på medlemsmødet den 26. august.

Partiforeninger der har kræfter til et større valgarrangement, kan få tilskud fra centralt 

hold. Vi mente ikke, der var kræfter til et større valgarbejde i Aabybro Partiforening alene. Måske 
vil der komme nogle initiativer på amtsplan, som vi kan deltage i.

Der skal udpeges SF'ere til bestyrelsen til Danmarks Radio, Erhvervsregisterudvalget, 
Ligningsrådet og Arte. HB efterlyser indstillinger fra partiforeningerne.
Vi kunne ikke komme med oplagte lokale kapaciteter.







AABYBRO

Bestyrelsesmøde den 9. september 1987

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Månedens medlemsmøde
5. Nyt bestyrelsesmedlem
6. Valget
7. Eventuelt

Tilstede: Irma, Ivan, Torben, Erik og Per
Afbud: Karen, Jette og Dan.

1. Ingen dirigent

2. Per læste protokollen op for de to sidste bestyrelsesmøder, Irma skriver for dette møde.

3. Pjecen trækkes tilbage fra trykkeriet, vi skal have lavet en ny forside efter råd fra trykkeren, 
Ingelise laver forslag.

Vi sætter en takkeannonce til vælgerne, i alt 628, i AabybroPosten næstkommende onsdag.

Torben skriver takkebrev til de forbund, der har støttet os økonomisk i valgkampen.

Torben laver en oversigt over udgifter og indtægter i forbindelse med valget til brug for en 
eventuel udligningsorden i Amtsorganisationen.

4. Næste medlemsmøde bliver om kommunalpolitik, Erik laver oplæg.

5. Dan har tilsendt bestyrelsen et brev hvori han meddeler sin afgang fra bestyrelsen pga. 
stigende arbejdspres, bestyrelsen accepterer, Jette rykker op fra 1. suppleant til 
bestyrelsesmedlem.

6. Væsentlig debatteret under punkt 3, evalueres kort.

7. Intet

referent: Irma O. Pedersen
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Ikke ny valgstyrere 
Aalborg Stiftstidende 11.09.1987

AABYBRO: Ved det netop 
afviklede folketingsvalg i 
Aabybro var valgstyrere og 
tilforordnede som 
sædvanlig repræsentanter 
for de partier, der er 
repræsenteret i byrådet. 
SF’eren Erik Ingerslev 
Larsen havde nemlig ikke 
opnået byrådets tilslutning 
til at også partier og lister, 
der har lokal organisation, 

men som ikke er 
repræsenteret i byrådet, 
kunne udpege 
tilforordnede til det valg, 
hvor de opstiller. I byrådet 
var der stort ertal for ikke 
at ændre den eksisterende 
praksis. 
  Erik Ingerslev Larsen 
havde begrundet sit forslag 
med, at det ville være mest 
demokratisk at lade alle 
partier og lister med lokal 

organisation få tilbud om 
at være med. Han mente 
iøvrigt, at kun få ville 
benytte sig af tilbuddet. 
  Borgmester Ole. 
Lykkegaard Andersen (V) 
konkluderede imidlertid, at 
der var et stort ertal for 
ikke at ændre praksis og 
tilføjede, at de allerede 
valgte tilforordnede og 
valgstyrere var valgt for 
hele byrådsperioden. 



SF sætter rekord med 21 forslag til budgettet
Aalborg Stiftstidende 19.09.1987

O. Koefoed-Olsen: Penge til to haller

Erik Ingerslev-Larsen: Penge til en 
fritids– og kulturkonsulent

  AABYBRO: SF sætter 
dette års rekord med 
hensyn til antallet af 
ændringsforslag til 
budgetterne for de 
kommende år. Hele 17 
ændringsforslag har partiet 
fremsendt. Her ud over er 
der kun kommet 
ændrings-forslag fra O. 
Koefoed-Olsen (UP). Han 
har sendt re 
ændringsforslag, sådan at 
byrådet ved 
andenbehandlingen af 
budgetterne onsdag 30. 
september skal skal tage 
stilling til 21 
ændringsforslag.
  O. Koefoed-Olsen foreslår, 
at grundskyldspromillen 
fastsættes til fem i 1988, 
og at den i de efterfølgende 
overslagsår bliver 
maximalt seks, som loven 
foreskriver. Desuden 
ønsker Koefoed-Olsen 
halvanden million kr. afsat 
i 1988 til opførelse af en 
idrætshal i Birkelse, og 
med aedte driftsudgifter 
på budgettet for 1990. Han 
ønsker videre 750.000 kr. 
afsat på budgettet i 1989 
til opførelsen af en 
idrætshal i Nørhalne. Her 
skal der på budgettet for 
1991 være aedte 
driftsudgifter. 
  Endelig foreslår Koefoed-
Olsen, at der på budgettet 
for 1988 afsættes 400.000 
kr. til installation af 
vandure hos pensionister, 
der bor i eget hus i 
kloakerede områder. Ved 
stigning i 
vandaedningsafgiften skal 
pensionisterne betale efter 

forbrug. 
  Koefoed-Olsen vil 
nansiere sit første forslag 
ved at tage midler fra de 
indskud, der afsættes til 
Landsbyggefonden til 
almennyttige boliger. De 
øvrige forslag vil han 
nansiere med midler fra 
byggemodning til 
boligformål. 
  Erik Ingerslev Larsen har 
ændringsforslag til 
områder inden for både 
teknisk udvalg, 
kulturudvalget, 
socialudvalget og økonomi-
udvalget. I alt beløber 
ændringsforslagene sig til 
4.829.000 kr., og de vil 
resultere i et 
mindreforbrug af 
kassebeholdningen på 
2.159.925 kr. og en 
skatteprocent på 19,5 mod 
den foreslåede procent på 
20. Desuden vil forslagene 
indebære, at 
grundskyldspromillen 
bliver 11. 
  I teknisk udvalg foreslår 
Erik Ingerslev Larsen, at 
udgitterne til civilforsvaret 
fjernes, indtægterne til Gjøl 
Havn sættes i vejret, og at 
der sker prisstigninger på 
grundene til bolig- og 
erhversformål. Samtidig 
foreslår han 55.000 kr. 
afsat til beplantning. 
  Inden for kulturudvalgets 
område foreslår Erik 
Ingerslev Larsen en 
bevarelse af syvende 
klasserne på Biersted 
skole, bevarelse af 
specialundervisning-
timerne, forøgede 
elevaktiviteter, forøgelse af 
undervisningsmidlerne og 

en fastfrysning af betaling 
til skolefritidsordningen. 
  På socialudvalgsområdet 
foreslår han en 
fastfrysning af taksterne i 
børnehaver, fritidsklubber, 
juniorklubber. 
ungdomsklubber og 
dagplejen. 
  Inden for 
økonomiudvalgets område 
foreslår han en almindelig 
fremskrivning af 
erhvervsbudgttet, 
ansættelse af en 
miljøteknikker, ansættelse 



af en fritidskonsulent og 
endelig en 
grundskyldspromille på 
11, en skatteprocent på 
19,5 og et mindreforbrug 

af kassebeholdningen på 
2,1 million kr. 
  De mange 
ændringsforslag skal 
behandles i økonomi- 

udvalgets møde på onsdag. 
Her har Erik Ingerslev 
iøvrigt ønsket at deltage, 
selvom han ikke har plads 
i udvalget. 



Børne-familier rammes hårdt 
Aalborg Stiftstidende 21.09.1987

Erik Ingerslev Larsen

 AABYBRO: 
Børnefamilierne i Aabybro 
Kommune rammes meget 
hårdt, hvis budgetforslaget 
for 1988 vedtages uden 
ændringer i byrådet. Der er 
nemlig lagt op til stigninger 
for børnepasning på 
mellem 13 og 17 procent. 
Det betyder, at 
børnefamilierne næste år 
skal betale næsten 
670.000 kroner mere for 
børnepasning. 
  Værst bliver det for 
forældre med børn i den 
kommunale dagpleje, hvis 
børnene er under tre år. 
Her betales der i øjeblikket 
1103 kroner for en plads 
for over 43 og en kvart 
time. Den stiger 190 
kroner til 1293 kroner. Der 
er tale om en stigning på 
over 17 procent. Over et år 
bliver det en merudgift for 
forældrene på 2280 
kroner. 
  En børnehaveplads stiger 
godt 13 procent, fra 854 
kroner til 967 kroner. Det 
er en stigning på 113 
kroner. Over et år, der skal 
kun betales for 11 

måneder, bliver det en 
merudgift på 1243 kroner. 
  En plads i fritidsklubben 
for børn fra seks til ni år 
stiger godt 14 procent, 
svarende til 71 kroner. Den 
stiger fra 506, kroner om 
måneden til 577. På 
årsbasis bliver det en. 
merudgift på 781 kroner. 
Også her skal der kun 
betales i 11 måneder, 
  SF's Erik Ingerslev Larsen 
nder så voldsomme 
stigninger helt urimelige, 
og har derfor stillet et 
ændringsforslag om at 
taksterne fastfryses. 
 -Børnefamilierrne er i 
forvejen meget hårdt ramt 
af julepakker, kartoffelkure 
o.s.v. Derfor nder jeg det 
helt urimeligt, at de skal 
rammes yderligere på 
pungen, siger han.   
 -Børnefamilierne har 
ganske vist nu fået forhøjet 
tilskuddet pr. barn til 5000 
kroner om året. Men i 
forvejen k forældre med 
fuldt tilskud godt 2400 
kroner om året, og nu 
æder en stigning i taksten 
for dagpleje for et barn 
under tre år næsten 
resten, tilføjer Erik 

Ingerslev Larsen.   

  Prisen for dagpleje for 
børn over tre år reduceres 
til næste år til 886 kroner i 
12 måneder. Taksten 
sættes ned, så den svarer 
til en børnehaveplads. 
  - Det er selvfølgelig 
glædeligt. Men det var jo 
heller ikke rimeligt, at 
forældre med børn i 
dagpleje skulle betale mere 
end for en børnehaveplads, 
blot fordi kommunen ikke 
har børnehaver nok, siger 
Erik Ingerslev Larsen. 

- Er kommunens budget for 1988 aftalt på forhånd 
Aalborg Stiftstidende 24.09.1987

  AABYBRO:  Aabybro 
Kommunes budgetter for 
1988 er tilsyneladende 
aftalt på forhånd. Det 
mener SFs eneste 
repræsentant i Aabybro 
byråd, Erik Ingerslev 
Larsen, efter at han har 
fået økonomiudvalgets 
afslag på at få lov til at 
deltage i økonomiudvalgets 

møde i dag for at 
argumentere for sine 17 
ændringsforslag til 
Kommunens budgetter for 
1988. 
  Erik Ingerslev Larsen 
havde sammen med sine 
ændringsforslag søgt om 
tilladelse til at deltage i det 
økonomiudvalgsmøde, hvor 
forslagene skulle 
behandles. Han havde i sin 

ansøgning henvist til en 
paragraf i styrelsesloven, 
der åbner mulighed for, at 
ikke medlemmer af 
økonomiudvalget kan 
deltage i behandlingen af 
ændringsforslagene. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
har imidlertid skrevet 
tilbage til Erik Ingerslev 
Larsen, at 



økonomiudvalget ikke kan 
imødekomme ansøgningen. 
Afslaget er ikke yderligere 
begrundet. 
 -Jeg kan kun betragte 

afslaget som et udtryk for, 
at budgettet tilsyneladende 
er aftalt på forhånd, når 
økonomiudvalget end ikke 
vil give folk med 

ændringsforslag mulighed 
for at argumentere for 
deres forslag, siger Erik 
Ingerslev Larsen. 



Ingen opbakning af ændringsforslagene
Aalborg Stiftstidende 26.09.1987

  AABYBRO, 
Ændringsforslagene fra O. 
Koefoed-Olsen (UP) og Erik 
Ingerslev Larsen (SF) til 
kommunens budgetter for 
1988 vandt ikke 
økonomiudvalgets gehør. I 
løbet af ganske få minutter 
besluttede et enigt udvalg, 
at det ikke kunne anbefale 
et eneste af de re 
ændringsforslag, der var 
kommet fra O. Koefoed-
Olsen, eller af de 17, der 
var kommet fra Erik 
Ingerslev Larsen. 
Tværtimod besluttede 
udvalget i enighed at sende 
det budget, som byrådet 
har førstebehandlet, 
uændret til endelig 
godkendelse ved 
andenbehandlingen på 

onsdag aften. 
  Det betyder, at der netto 
næste år skal bruges 
169.069.000 kr., hvoraf de 
15.793.000 kr. skal bruges 
til anlægsopgaver. 
  Indstillingen til byrådet 
betyder også, at 
beskatningsprocenten 
næste år stiger fra 19 til 20 
procent, og at 
grundskyldspromillen 
stiger fra to til syv. Endelig 
skal der bruges 5.396.000 
kr. af kassebeholdningen. 
  I indstillingen ligger også, 
at 1988-rammen for 
driftsbudgetterne skal 
holdes i 1989 og 1990, og 
at driftsudgiften på 
rensningsanlægget skal 
nansieres af 
vandaedningsafgiften for 
spildevandsanlæg. Endelig 

betyder økonomiudvalgets 
indstilling, at 
skatteprocent og 
grundskyldspromille også 
fastfryses. 
  Blandt de 
ændringsforslag, som O. 
Koefoed-Olsen havde 
stillet, var et forslag om 
opførelse af en hal i 
Birkelse i 1988 og en 
fastsættelse af 
grundskyldspromillen til 
fem. 
  Erik Ingerslev havde bl.a. 
foreslået, at taksterne i 
dagplejen skulle fastfryses 
og ikke stige de 17,2 
procent, som budgettet 
indebærer. Desuden havde 
Erik Ingerslev Larsen 
stillet forslag  om 
ansættelse af en fritids- og 
kulturkonsulent. 

Ændringsforslag blev vist vintervejen
Aalborg Stiftstidende 01.10.1987

  AABYBRO: Ingen af de 21 
ændringsforslag, som O. 
Koefoed-Olsen (UP) og Erik 
Ingerslev Larsen (SF), 
havde sendt til budgettet 
for 1988 blev godkendt ved 
byrådets andenbehandling 
af budgettet. Debatten om 
dem blev også begrænset, 
hovedsagligt fordi både VK 
og Socialdemokratiet valgte 
på forhånd i generelle 
vendinger at tage afstand 
fra de 17 forslag, der var 
kommet fra Erik Ingerslev 
Larsen. Det gjorde Erik 
Ingerslev Larsens 
argumentation og ønske 
om afstemninger til en 
sammenbidt one man 
præstation. 
  Marianne Vester (V) 
sagde på sin gruppes 

vegne, at gruppen måtte 
tage afstand fra Erik 
Ingerslev Larsens forslag, 
fordi de dels indeholdt et 
brud på lovgivningen, dels 
indeholdt en overskridelse 
af byrådets kompetence. 
Med lovgivningsbruddet 
henviste hun til Erik 
Ingerslev Larsens forslag 
om at fjerne kommunens 
udgifter til civilforsvaret. 
Med hensyn til 
overskridelsen af 
kompetencen henviste hun 
til Erik Ingerslev Larsens 
forslag om at bevare 
syvendeklasserne delt på 
Biersted Skole. 
 -De spilleregler, du tager i 
brug, er anderledes end 
dem, vi andre bruger, 
derfor kan gruppen ikke gå 
ind for dine 

ændringsforslag, sagde 
Marianne Vester. 
  Også den 
socialdemokratiske 
gruppeformand, Knud 
Winther, tog afstand fra 
samtlige 17 
ændringsforslag på en 
gang, men en hal.han 
gjorde det på baggrund af 
budgetforliget. I 
virkeligheden havde, han 
sympati for en række af 
forslagene. 
 -Generelt kunne SFs 
ændringsforslag godt ligne 
nogle af vores egne, hvis 
ikke vi havde indgået 
forlig, sagde Knud 
Winther. Men med den 
sammensætning byrådet 
har, kan vi ikke føre 
socialdemokratisk politik. 
Vi må samtidig sige, at 

hvis vi ikke havde indgået 
forlig, var nogle ting, f.eks. 
udvidelsen af fritidscentret 
på Gjøl og udligning i 
prisen mellem dagpleje og 
børnehave ikke kommet 
igennem, sagde Knud 
Winther. 
  Ved de efterfølgende 
afstemninger, k Erik 
Ingerslev Larsen kun en 
gang en stemme foruden 
sin egen for et forslag. Det 
var på forslaget om ikke at 
fremskrive 
erhvervsbudgettet med 
69.700 kr. O. Koefoed-
Olsen støttede forslaget, 
medens de 13 andre 
stemte imod. 
  Den største debat rejste 
forslaget om at bevare 
syvendeklasserne på 
Biersted Skole delte. Erik 
Ingerslev betegnede 
sammenlægningen som et 
klart eksempel på 
besparelser, og han 
advarede mod de ekstra 
udgifter en højere 
klassekvotient kunne 
medføre.             
  Marianne Vester (V) 
undrede sig over, at Erik 
Ingerslev Larsen kun 
bekæftigede sig med 
klassesammenlægningen 
på Biersted Skole, når der 
var planlagt 
klassesammenlægninger 
på stort set alle skoler. 
Hun kunne iøvrigt ikke 
godtage, at den stigning, 
der vil blive i kommunens 
klassekvotienter, skulle 
have negativ betydning for 
eleverne. 
 -Sektorplanen tilstræber 
en højere klassekvotient på 
netop dette klassetrin, 
sagde Marianne Vester. Vi 
regner med 20-24 elever i 
klasserne i overbygning. 

Skulle en skole nde det 
uansvarligt, kan den tage 
af de rådighedstimer, der 
er. I øvrigt betyder 
niveaudelingen i 
overbygning, at eleverne 
kun er samlede i deres 
stamklasse 13 timer om 
ugen. Rent politisk vil vi 
også overskride vores 
kompetence, hvis vi griber 
ind i sektorplanen. Vi skal 
bare afstikke en ramme, og 
så må den enkelte skole 
selv fylde den ud, fortsatte 
Marianne Vester. Hidtil har 
skoleledere, lærerråd og 
fælleslærerråd gjort det på 
bedste måde. Det ville være 
helt forkert at ændre på 
det. 
 -Det er desuden min 
personlige erfaring, at også 
eleverne nder det rart 
med den udfordring, det 
giver, at få ere 
kammerater i klassen, 
føjede Marianne Vester til.
  Inge Hellum (S), 
pointerede, at hun og den 
socialdemokratiske gruppe 
så det som en 
modernisering af 
skolevæsenet. 
  Cianne Holme (V) gav 
udtryk for, at Erik 
Ingerslev Larsen tog 
sammenlægningerne af 
syvende-klasserne på 
Biersted Skole ud af deres 
sammenhæng, og fandt det 
for billigt at pille noget ud 
af helheden. Hun fandt det 
desuden formålsløst at 
diskutere sådanne 
petitesser. 
  Jørn Krogsgaard (K) 
mente, at større klasser 
kunne give mere 
inspiration til  eleverne og 
forberede dem på 
gymnasiet. 
  Ved den efterfølgende 

afstemning både om 
bevarelsen af 
syvendeklasserne og 
bevarelsen af 
specialundervisningstimer 
stemte kun Erik Ingerslev 
Larsen for. De 14 øvrige 
stemte imod. 
  O. Koefoed-Olsens 
ændringsforslag blev alle 
nedstemt med 14 stemmer 
mod O. Koefoed-Olsens 
egen. 
  Forslaget om kommunal 
installation af vandure hos 
pensionisterne gav 
anledning til den største 
debat. O. Koefoed-Olsen 
mente, der skulle afsættes 
400.000 kr. næste år til 
installation af vandure hos 
de pensionister, der ikke 
selv havde økonomisk 
mulighed for, at anskaffe 
et vandur. Vandurene skal 
sikre, at pensionisterne 
ikke kommer til at betale 
en urimelig 
vandaedningsafgift. 
Forslaget vandt ikke gehør, 
men k borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen til at 
undre sig over, at nogen 
ville diskutere en sag, der 
var så lidt belyst. Han 
fandt det ganske urimeligt 
at bruge tid på. 
  O. Koefoed-Olsens forslag 
om at afsætte midler til en 
hal i Birkelse i 1988 og en i 
Nørhalne i 1989 gav 
sympatitilkendegivelser fra 
Erik Ingerslev Larsen og 
Jens Erik Jungersen (V). 
Erik Ingerslev Larsen 
mente dog, at der var mere 
brug for lejeboliger end 
haller, og Jens Erik 
Jungersen prioriterede en 
skolefritidsordning i 
BirkeIse højere end en hal.  



Stort byrådsflertal bag 1988-budgettet
Aalborg Stiftstidende 01.10.1987

Ole Lykkegaard Andersen: Vilje til at tage et 
medansvar.

Knud Winther: Tilfreds selv om der ikke kan 
drives socialdemokratisk politik

Erik Ingerslev Larsen: Ser fortrøstningsfuldt 
1988 i møde.

  AABYBRO: Et massivt 
ertal i Aabybro byråd 
godkendte i aftes ved 
andenbehandlingen 
kommunens budgetter for 
1988 og for de følgende tre 
overslagsår. Kun to af 
rådets 17 medlemmer 
havde sendt ændrings-
forslag til budgettet. Det 
var O. Koefoed-Olsen (UP) 
og Erik Ingerslev Larsen 
(SF). Tilsammen havde de 
21 ændringsforslag, men 
ingen af dem blev 
godkendt, og borgmester 
Ole Lykkegaard Andersen 
(V), konkluderede, at det 
budgetoplæg, som et enigt 
økonomiudvalg havde 
sendt til byrådets 
andenbehandling, kunne 
godkendes af de resterende 
15 medlemmer. Ganske 
vist var der kun 13 af de 
15 tilstede, idet Jørgen 
Rasmussen (K) og Aage 
Lindballe (S) havde fået 

forfald. 
  Godkendelsen betyder, at 
skatteprocenten Næste år 
stiger fra 19 til 20 og at 
grundskyldspromillen 
sættes op fra to til syv. 
Desuden skal der bruges 
5.396.000 kr. af 
kassebeholdningen for at 
få balance i budgettet, der 
er på 169.069.000 kr. 
inclusive 15.793.000 kr. til 
anlæg. Endelig er det en 
forudsætning, at den 
driftsramme, der er 
afstukket for 1988 
fastholdes i 1989 og 1990, 
og at de øgede 
driftsudgifter til 
rensningsanlæg skal 
nansieres af 
vandaedningsafgiften. 
  Fra de store grupper, 
Venstre, konservative og 
Socialdemokratiet, blev der 
udtrykt tilfredshed med 
budgettet og med forliget, 
selvom ingen af grupperne 
så forliget i sig selv som en 

målsætning.
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen 
sagde bl.a., at budgettet 
indebærer en bevarelse af 
serviceniveauet med 
mulighed for enkelte ny 
aktiviteter, og at han 
betragtede det som 
positivt, at budgettet i vid 
udstrækning var identisk 
med oplæggene fra 
fagudvalgene. 
  -Aabybro er ved at være 
kendt for de brede forlig, 
sagde Ole Lykkegaard 
Andersen. Disse forlig kan 
kun lade  sig gøre, når 
man har forståelse og 
respekt for hinandens 
synspunkter og forstår at 
slække lidt på egne 
mærkesager. I en tid, hvor 
der er kamp om 
ressourcerne, kan det være 
fristende at stå uden for og 
lade andre tage ansvaret. 
Jeg vil gerne sige tak for, 
at der her har været vilje 

til at tage et medansvar. 
  Også Knud Winther (S) 
udtrykte tilfredshed med 
budgettet, forliget og den 
fortsatte mulighed for at 
sætte ny aktiviteter igang. 
Han beklagede dog, at 
byrådets sammensætning 
ikke gav mulighed for at 
drive socialdemokratisk 
politik. 
  Cianne Holme (V) gav 
udtryk for, at  hver enkelt 
gruppe havde kæmpet for 
at få sine politiske 
synspunkter igennem, hun 
var glad for budgettet og 
fandt det vigtigt, at de 

enkelte udvalg havde haft 
lejlighed til at nde 
besparelser selv. 
  Frank Bæhrenz 
betegnede budgettet som et 
kompromisbudget, der 
ikke bar præg af 
overforbrug, men alligevel 
heller ikke holdt 
kommunen i stampe. 
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 
så med fortrøstning det 
kommende år i møde, 
selvom ikke et eneste af 
hans 17 ændringsforslag 
var blevet godkendt. Han 
henviste til at ere af de 
ændringsforslag, SF havde 

fremsat ved forrige 
budgetbehandling var 
blevet gennemført, selvom 
de var blevet nedstemt ved 
budgetgodkendelsen. Han 
nævnede bl.a. samordnet 
indskoling og 
musikundervisning for 
børn. 
  O. Koefoed-Olsen (UP) tog 
skarp afstand fra forliget 
og betegnede det som 
udemokratisk.
  Budgetbehandlingen, der 
varede en times tid, blev 
overværet af en lille snes 
tilhørere.

SF vil støtte miljøforsøg i Nørhalne
Aalborg Stiftstidende 04.10.1987

  AABYBRO: SF i Aabybro 
mener, at det er meget 
uheldigt, at Brugsen i 
Nørhalne ikke som et 
forsøg kan godkendes som 
et lokalt aeveringssted for 
giftaffald fra 
husholdningen. 
  Men SFs byrådsmedlem, 
Erik Ingerslev Larsen, vil 
ikke opgive ideen, og beder 
nu teknisk udvalg om at 
kigge på sagen. 
  Nørhalne Skole har i 
anledning af det 
internationale miljøår sat 
forskellige aktiviteter 
igang. Der var planlagt et 
samarbejde med Nørhalne 
Brugs, som skulle fungere 
som et lokalt 
indleveringssted for 
giftaffald fra 
husholdningen. Giften 
skulle så transporteres fra 
Brugsen til kommunens 
giftlosseplads i Aabybro. 

Men ideen måtte droppes 
fordi, det kun er 
farvehandlere, der 
almindeligvis kan 
godkendes som modtager 
af giftaffald fra 
husholdningen. 
 -Der er ingen tvivl om, at 
vi ville kunne få fat i 
betydeligt mere af det 
giftaffald, der i dag ryger i 
affaldsposer eller i 
køkkenvasken, hvis der var 
mulighed for at aevere de 
forskelligte former for 
giftaffald fra 
husholdningen et sted i det 
lokale bysamfund, siger 
Erik Ingerslev Larsen. 
 -Derfor vil jeg bede 
teknisk udvalg tage sagen 
op på det næste møde for 
at nde frem til en løsning, 
der kan tilgodese ønsket 
fra Nørhalne Skole om et 
lokalt indleveringssted til 
giftaffald. Det skal 
selvfølgelig være i 
overensstemmelse med 

miljøloven. Måske burde 
teknisk udvalg rette 
henvendelse til 
Miljøministeriet, siger Erik 
Ingerslev Larsen. 
  Forsøget i Nørhalne 
skulle efter planen køre 
frem til maj næste år.

Erik Ingerslev Larsen



AABYBRO

Bestyrelsesmøde onsdag den 7. oktober 1987

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Månedens medlemsmøde
5. Blad
6. Jazzbal / Julefrokost
7. Eventuelt

Tilstede: Karen, Annemette, Ivan, Irma, Torben, Else Marie, Erik og Jette
Afbud: Per

1. Irma vælges til dirigent

2. Protokol oplæses. Referent: Jette

3. Annemette er 2. suppleant til hovedbestyrelsen og deltager fast i HB's møder en gang 
månedligt, Annemette refererer fra sidste møde.

Der er udsendt kampagnemateriale fra Socialistisk Weekend.

4. Per og Annemette er villige til at påtage sig ansvaret for denne måneds medlemsmøde.
Emnet bliver: Partiforeningens fremtidige struktur.

5. Blad: Else Marie overtager ansvaret for vores lokale blad.
Annemette + Else Marie vil forsøge at få udsendt et blad sidst på måneden. Fremover vil 
deadline for det månedlige blad blive 2. søndag i måneden. der (vil blive) komme 
bestyrelsesreferater i bladet.

6. Da der er stemning for at deltage i Jazzbal i Aabybro den 28. november, besluttes det at 
slå jazzbal og julefrokost sammen denne dato. Vi mødes hos Ivan den 28. november kl. 
17.00.

7. Erik foreslår at der næste år i forbindelse med budgetbehandlingen fastsættes en anden 
procedure end i år. der bør være mere tid til at behandle økonomien og Erik foreslår at man 
straks efter sommerferien tager fat på budgette.

Byrådet skal i gang med en prioriteringsdebat. Der er drøftelser i gang mellem 
Socialdemokratiet og SF.

Ingelise er i gang med at lave udkast til forsiden af vores nye pjece.

referent: Jette Staal

Miljø-ideen bliver måske til virkelighed
Aalborg Stiftstidende 10.10.1987

Jørgen Rasmussen: Skolen rørte ved ting, vi 
tidligere har drøftet.

  AABYBRO: Selvom 
teknisk forvaltning i første 
omgang med miljøloven i 
hånden stoppede Nørhalne 
Skoles initiativ til at gøre 
Nørhalne brugs til lokalt 
indsamlingssted for 
kemikalieaffald, ser det nu 
ud til, at skolens miljøide 
på en eller anden måde vil 
blive ført ud i livet. Teknisk 
udvalg har nemlig på 
opfordring fra SF-
byrådsmedlemmet Erik 
Ingerslev Larsen vurderet 
initiativet og besluttet at 
lade teknisk forvaltning 
udarbejde et oplæg til en 
turnusordning, som skal 
gøre det muligt at lade 
kommunens 
specialuddannede 
personale køre rundt og 
indsamle kemikalierester. 
 -Vi har ere gange 
tidligere i teknisk udvalg 
drøftet de vanskeligheder, 
der er for folk i 

bysamfundene uden for 
Aabybro, med at få 
aeveret 
kemikalierester og 
malingsrester på 
giftdepotet i Aabybro, siger 
formanden for teknisk 
udvalg Jørgen Rasmussen. 
Vi ved godt, at vi ikke får 
alle de rester, der er, og det 
er naturligvis 
utilfredsstillende. Men 
miljølovene giver os ikke 
mulighed for at oprette 
depoter alle vegne, 
desuden kræver loven, at 
det er specialuddannet 
personale, der modtager 
affaldet. 
 -Nørhalne Skoles initiativ 
har imidlertid påny rørt 
ved problemet, og vi har 
derfor bedt forvaltningen 
komme med et forslag til, 
hvordan vi kan indsamle 
resterne i de mindre 
bysamfund. Vi forestiller 
os muligvis en turnus, 
hvor deres jævnligt køres 

til de enkelte byer.
  -Vi kan ikke oprette 
depoter  i forretningerne, 
føjer Jørgen Rasmussen til.
  Nørhalne skoles forslag er 
blevet fremsat i forbindelse 
med de mange aktiviteter, 
skolen har i det inter-
nationale miljøår. 



AABYBRO

Referat fra medlemsmødet den 21. oktober 1987:

På medlemsmødet den 21. oktober var temaet: partiforeningens struktur/arbejdsform.

Vi har en meget flittig og diskussionslysten skare i medlemskredsen der bliver udnyttet til det 
yderste på både bestyrelses- og medlemsmøder og i andre SF sammenhænge. Samtidig har 
vi en meget stabil medlemstilslutning der økonomisk giver os mulighed for og glæde ved at 
lave et stykke politisk arbejde vi sammen kan slutte op om, en kæmpetak for det.

I takt med den voksende indflydelse SF får, får vi mere brug for en politisk markering på alle 
livets områder, vi laver programmer om børne-, familie-, uddannelses-, sikkerhedspolitik osv. 
osv. alle disse politikker bliver til i en stadig diskussion mellem medlemmerne og bliver så på 
et tidspunkt konfirmeret i hovedbestyrelsen, eller på et landsmøde og er så SF's officielle 
politik.

Vi prøver også i Aabybro, at få så meget indflydelse som muligt på denne politik, men da de 
menneskelige resourcer er begrænset i en mindre partiforening og vi samtidig mener at det 
enkelte medlem, skal have en mulighed for at blive hørt og give sin mening til kende, vil vi 
prøve at arbejde med en ny/anden struktur.

Det går ud på at få et eller flere medlemmer til at være ansvarlig over et programpolitisk 
emne, det kan være sikkerheds-, miljø-, erhvervspolitik eller andre af vores programmer. 
Vedkommende kan så selv vurdere når eller hvis der er brug for et medlemsmøde om emnet, 
eller om der skriftligt skal tilgå medlemmerne nyt om området. Der kan selvfølgelig trækkes 
på bestyrelsens arbejdskraft og eventuelle viden, og hvis det skønnes at partiforeningen er 
for lille et forum, eller der bare er lyst til en diskussion for en større medlemskreds, at få 
amtsorganisationen til at koordinere med andre partiforeninger, det er nemlig min vurdering, 
at andre partiforeninger står med de samme problemer som os, på det menneskelige 
resourcemæssige område.

Når der er tale om en ansvarlig for politikområdet, betyder det selvfølgelig kun, at man er 
ansvarlig med den tid, lyst og energi man selv vil bruge til det. Det der ønskes er, at de 
papirer der kommer fra centralt hold om de programpolitiske emner, bliver videregivet til et 
medlem der har lyst til at beskæftige sig med emnet og selv skønner over hvornår eller 
hvordan den videre kommunikation ud til medlemmerne skal være.

Strukturen må gerne herefter blive:

bestyrelsesmøder som nu er åbne for alle medlemmer

medlemsmøder efter behov og ønske fra de programpolitiske ansvarlige, der kan holdes lokalt 
eller på amtsplan, derudover eet eller to møder om året, hvor vi inviterer folketings- eller 
amtsrådspolitikere til en aktuel politisk snak, planlagt efter de måneder, hvor der skal vælges 
delegerede til landsmøde, faglig landsmøde osv.

introduktion og skoling, bliver givet som tilbud fra amtsorganisationen sammen med 
medlemmer fra andre partiforeninger.

referent: Per Overgaard

medlemsblad



medlemsbladmedlemsblad



medlemsbladmedlemsblad



medlemsbladmedlemsblad



medlemsbladmedlemsblad



AABYBRO

Bestyrelsesmøde torsdag den 5. november 1987 kl. 19.00

Dagsorden
1. valg af dirigent
2. protokol
3. meddelelser
4. oplæg til partiforeningsstruktur
5. månedens medlemsmøde
6. midtbyen
7. skal vi ha' aktier i Aabybro Nærradio
8. eventuelt

Tilstede: Per, Torben, Erik, Else Marie og Irma
Afbud: Jette og Karen

ad 1. Per

ad 2. Protokollen oplæses af Irma, der også vælges til referent.

ad 3. Mange af de meddelelser der tilsendes fra partihovedkvarteret bliver trykt i 
Folkesocialisten, der er derfor enighed om at Per for eftertiden kun tager de meddelelser op der 
kommer andetsteds fra og er aktuelle og relevante for partiforeningen.

Erik og Annemette har været til kommunalpolitisk landskonference.

ad 4. Efter debat på et medlemsmøde var der enighed om at den fremtidige struktur i 
partiforeningen skal udvikle sig til:

bestyrelsesmøder som nu og åbne for alle medlemmer

medlemsmøder efter behov og ønske fra de programpolitiske ansvarlige, der kan holdes lokalt 
eller på amtsplan, derudover eet eller to møder om året hvor vi inviterer folketings- eller 
amtrådspolitikere til en aktuel politisk snak planlagt efter de måneder, hvor der skal vælges 
delegerede til landsmøde, faglig landsmøde osv.

introduktion og skoling bliver givet som tilbud fra amtsorganisationen sammen med 
medlemmer fra andre partiforeninger (se følgende referat fra medlemsmødet den 21.10.1987.

ad 5. Medlemsmødet er flyttet til den 24. november og bliver om ældrepolitikken i Aabybro 
Kommune.

ad 6. Erik gav en orientering om det temamøde byrådet havde deltaget i, om midtbyen.

ad 7. Per og Torben deltager i den stiftende generalforsamling for Aabybro Nærradio og har 
mandat til at købe en - to aktier á kr. 1.000,-

ad 8. Else Marie fortalte om besværligheden ved at stå for redaktionen ved medlemsbladet, 
men fortsætter ufortrødent, god arbejdslyst ønskes fra bestyrelsen.

Der indhentes tilbud på trykning af vores partiforeningspjece til næste møde.

Ingelise har lavet udkst til forside.

referent: Irma O. Pedersen

medlemsblad



Magtdemonstration hindrede hallerne
Aalborg Stiftstidende 26.11.1987

Koefoed-Olsen Jørn krogsgaard

  AABYBRO: Der blev ingen 
haller i Birkelse og 
Nørhalne i denne omgang. 
I stedet får byrådet en 
forprioriteringsdebat 16. 
december. 
  Den beslutning traf et 
byrådsertal på ni i aftes 
efter at O. Koefoed-Olsens 
upolitiske enmandsgruppe 
havde demonstreret sin 
magt i halsagen. O. 
Koefoed-Olsen meddelte 
simpelthen, at hvis ikke 
Venstre og konservative 
yttede den bebudede 
prioriteringsdebat fra 
februar til før jul, så ville 
han ganske vist i aftes 
stemme nej til den 
indstilling, der lå fra den 
socialdemokratiske gruppe 
om at bygge to haller i 
1988, men han ville selv 
rejse præcis det samme 
spørgsmål på byrådets 
decembermøde og så ville 
han stemme for det. 
Derved ville der kunne 
blive et 9-8- ertal for de to 
haller, nemlig foruden 
Koefoed-Olsen stemme de 
syv socialdemokraters og 
SFerens. Den oplysning k 
de seks 
Venstremedlemmer og de 
to konservative 
medlemmer til at stemme 
for O. Koefoed-Olsens 
ændringsforslag om at 
holde en 
forprioriteringsdebat 16. 
december. Forinden havde 
det samme ertal nedstemt 
et ændringsforslag fra 
Knud Winther om at holde 
en prioriteringsdebat 16. 
december, men med en 
tilføjelse om, at der inden 

nytår skulle træffes 
beslutning om opførelse af 
hallerne. 
  Koefoed-Olsen 
understregede i øvrigt, at 
han prioriterer en 
Birkelsehal højere end en 
Nørhalnehal. 
  Inden byrådet nåede frem 
til de to ændringsforslag, 
var der gået en to timer 
lang debat, byrådsmødet 
havde været suspenderet 
to gange og O. Koefoed-
Olsen havde stillet et 
ændringsforslag, som 
skabte furore, fordi nogle 
byrådsmedlemmer tvivlede 
på, at det var i 
overensstemmelse med 
styrelsesloven. De to store 
grupper, den 
socialdemokratiske og den 
borgerlige, havde desuden 
på skift beskyldt hinanden 
for uansvarlighed og for at 
have banket 
gruppemedlemmer på 
plads, og den 
socialdemokratiske gruppe 

havde beskyldt Venstre for 
at sylte halsagen. Omvendt 
havde Venstre og 
konservative beskyldt den 
socialdemokratiske gruppe 
for at tangere et brud på 
budgetforliget og for at ville 
slå politisk mønt af at være 
dem, der tog initiativ til de 
to haller. 
  Knud Winther åbnede på 
den socialdemokratiske 
gruppes vegne debatten 
med at slå fast, at det var 
en enig gruppe, der gik ind 
for halbyggerierne i 1988. 
 - Vi har hidtil sagt, at vi 
ville afvente en 
prioriteringsdebat, men vi 
havde ventet debatten 
inden udgangen af dette 
år. Af hensyn til de to 
institutioners planlægning 
og den fremtidige 
driftsøkonomi rejser vi 
imidlertid sagen nu, sagde 
Knud Winther. Vi har haft 
en prioriteringsdebat i 
Socialdemokratiet, og her 
har vi anbragt hallerne 



øverst. Derfor behøver vi 
ikke at afvente byrådets 
prioriteringsdebat. Vi er 
også enige om, at begge 
haller står lige. Falder den 
ene i aften, vil den anden 
også falde. Endelig ved vi 
godt, at behovet er større i 
Aabybro, men den sag, må 
vi se på senere. Med 
hensyn til økonomien 
nder vi nok en løsning på 
den, sagde Knud Winther 
senere i debatten. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
bebrejdede 
Socialdemokratiet, at 
forslaget ikke var fulgt af 
en økonomisk anvisning, 
ligesom han bebrejdede 
den socialdemokratiske 
gruppe at komme med 
halforslaget to måneder 
efter budgetforliget. 
 -Den måde kan byrådet 
ikke arbejde på, sagde Ole 
Lykkegaard Andersen. 
  Jørn Krogagaard (K) bad 
hver enkelt socialdemokrat 
gøre rede for sin holdning. 
 -Jeg er sikker på, at 
tæppebankeren har været i 
brug i den 
socialdemokratiske 
gruppe, sagde Jørn 
Krogsgaard. Så sent som 
3. juni havde Inge Hellum 
(S) og jeg det 
særstandpunkt i 
kulturudvalget, at vi ikke 
ville tage stilling til de to 
haller, før der havde været 
en prioriteringsdebat. Nu 
går Inge Hellum 
tilsyneladende med. Jeg vil 
gerne høre hver enkelt 
gruppemedlems 
redegørelse. 
  Den redegørelse k Jørn 
Krogsgaard imidlertid ikke, 
men han k selv anledning 
til at fremføre, at alle i 

byrådssalen formentlig 
ville gå ind for haller i de 
små bysamfund, men at de 
måtte vedtages efter de 
gældende regler, og at det 
var hovedløst at kaste sig 
ud i halbyggerier, når 
skolerne trængte til 
istandsættelser for 
millionbeløb. 
  De gældende regler var 
også et af hovedpunkterne 
i Marianne Vesters (V) 
indlæg. 
 -Ingen skal være i tvivl 
om, at jeg går ind for 
hallerne, sagde Marianne 
Vester, og jeg har sammen 
med Frank Bæhrenz stillet 
forslag om hallerne i 
forbindelse med 
budgetlægningen for 1988. 
Der var imidlertid ikke 
ertal for dem på det 
tidspunkt. Det har jeg 
respekteret. Men når man 
nu søger om midler til drift 
af to haller i 1989 må jeg 
sige fra. Vi har ikke  taget 
hul på  1989-budgettet 
endnu, og når vi tager hul 
på det, må andre ønsker 
også have mulighed for at 
komme i betragtning. Jeg 
kender ikke de spilleregler 
der gør, at man to 
måneder efter et 
budgetforlig kan komme 
med sådanne forslag, som 
Socialdemokratiet her har 
fremsat.
  Herefter satte O. Koefoed-
Olsen sit forslag om en 
prioriteringsdebat allerede 
inden jul, og han 
opfordrede de to store 
grupper til at efterkomme 
forslaget. Det var der 
imidlertid ikke vilje til på 
det tidspunkt. Men da han 
senere i debatten 
fremførte, at han på 
decembermødet ville 

komme med forslag om 
opførelsen af to haller 
næste år, hvis der ikke 
blev en prioriteringsdebat 
inden nytår, k tonen en 
anden lyd, og da O. 
Koefoed-Olsen foreslog 
byrådsmødet suspenderet 
for, at han kunne drøfte 
situationen med V og K, 
blev hans ønske 
efterkommet. Resultatet af 
mødet mellem de tre 
grupper blev forslaget om 
et forprioriteringsmøde 16. 
december, hvor emnerne 
skal tages op, hvorefter 
forvaltningerne skal 
foretage de økonomiske 
beregninger. Inden det blev 
vedtaget af et ertal på ni 
havde Erik Ingerslev 
Larsen (SF) slået fast, at 
det var urimeligt ikke at 
opfylde de to brændende 
borgerønsker. 
 -Når de to institutioner 
selv vil stå for opførelsen, 
må vi kunne nansiere 
hallerne i 1989. Det år har 
vi jo regnet med selv at 
skulle stå for opførelsen, 
og så må der også være 
afsat midler, sagde Erik 
Ingerslev Larsen. 
En prioriteringsdebat i 
februar giver ingen garanti 
for at vi vil bygge f.eks. i 
1990. Står hallerne i 
forvejen øverst på 
prioriteringslisten, kan vi 
lige så godt vedtage 
byggerierne i aften. Jeg er 
sikker på, at vi nder de 
penge, der skal bruges. 
  Ole Lykkegaard Andersen 
slog fast, at Venstre ikke 
kunne være med til at 
beslutte noget, når ingen 
vidste, hvor pengene skulle 
komme fra.   
  Frank Bæhrenz (V) gav 
udtryk for, at hallerne 

skulle bygges, når tiden er 
inde, og at 
socialdemokraternes 
opbakning af hallerne nu, 
kun kunne have til formål 
at give dem æren af at 
være kommet med 
forslaget. 
  Cianne Holme (V) 
udtrykte personlig 
skuffelse over, at den 
socialdemokratiske gruppe 
kunne støtte hallerne nu, 
og fandt det helt ude af trit 
med budgetforliget. 
  Efter at debatten havde 
rullet omkring bordet en 

rum tid foreslog Koefoed-
Olsen, at de to halpunkter 
blev udsat til 
forprioriteringsdebatten 
16. december. Det skabte 
temmelig stor forvirring, 
fordi nogle medlemmer 
fandt det i strid med 
styrelsesloven at udsætte 
punkter, der var under 
behandling. Herefter 
forlangte Knud Winther 
byrådsmødet suspenderet, 
så den socialdemokratiske 
gruppe og SF kunne drøfte 
situationen. Drøftelsen 
førte til ændringsforslaget 

om at holde 
forprioriteringsmødet 16. 
december og at vedtage to 
haller inden årets udgang. 
Det forslag vandt kun S og 
SFs tilslutning, hvorimod 
O., Koefoed-Olsens forslag 
om forprioriteringsdebat 
16. decmber med en 
efterfølgende behandling i 
forvaltningerne blev 
vedtaget med ni stemmer 
mod otte.   
  Debatten blev overværet 
af omkring 30 tilhørere. 



AABYBRO

Bestyrelsesmøde onsdag den 2. december 1987

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Pjece
4a Prioriteringsliste for kommunalpolitikken
5. Aktivitetskalender 1 / 1988
6. Generalforsamling
7. Eventuelt

Tilstede: Irma, Jette og Per
Afbud: Karen, Torben og Erik

1. Ingen

2. Per skriver protokol

3. Per redegjorde kort fra bestyrelsesarbejdet i lokalradioen.

4. Pjecen skal i trykken med den eksisterende tekst og Ingelises forside, der trykkes 1000 
stk.

4a. Erik havde afleveret et skriftligt oplæg til en kommunalpolitisk prioritering der skal 
drøftes på næste byrådsmøde - vi var enige om at indkalde til et ekstra bestyrelsesmøde for 
at flere kan deltage med prioriteringen.

5. Da der arbejdes med fælles politiske- / introduktionsmøder i amtsorganisationen, 
besluttedes at bestyrelsen kun fastlægger bestyrelsesmøder for første halvår 1988 og datoen 
for generalforsamlingen, alle møder holdes i SiD's lokaler kl. 19.30 og alle møderne er en 
tirsdag og det blev på følgende dage:

19. januar - 16. februar - 15. marts - 19. april - 17. maj - 14. juni.

Generalforsamling den 23.februar.

6. Per kommer med oplæg til politisk- og organisatorisk beretning på næste 
bestyrelsesmøde.

7. Intet

referent: Per Overgaard

SF ønsker institution i Birkelse
Aalborg Stiftstidende 06.12.1987

  AABYBRO: SF kunne 
godt tænke sig en 
aldersintegreret 
daginstitution i Birkelse på 
samme størrelse med den, 
der er på Gjøl. SFs 
byrådsmedlem Erik 
Ingerslev har bedt 
socialudvalget tage stilling 
til sagen, men udvalget har 
henvist ideen til 
prioriteringsmødet senere 
på måneden. 

 -Forældrebetalingen for en 
dagplejeplads skal 
nedsættes, og derfor bliver 
det meget 
dyrere for kommunen med 
dagplejen. Det betyder, at 
der sandsynligvis kan 
spares en del penge ved at 
bygge institutioner til 
fordel for dagplejen. Og så 
er der ingen tvivl om, at 
man bør foretrække 
institutionerne, bl.a. på 
grund af faguddannet 

personale,  siger Erik 
Ingerslev. 
  Han tilføjer, at der er 
udsigt til en en 
årlig besparelse på 
omkring en halv million kr. 
på driften ved at bygge en 
institution i Birkelse. 
 -Der kan ikke være nogen 
økonomisk begrundelse for 
at sige nej til en institution 
i Birkelse. Bliver det et nej, 
er det fordi, man er imod 
institutioner, siger han.





Hallerne og de gamle vigtigst
Aalborgstiftstidende 17.12.1987

  AABYBRO: Hallerne i 
Birkelse og Nørhalne er 
sammen med døgnplejen 
de områder, som opnåede 
højeste prioritet ved 
byrådets 
forprioriteringsdebat i 
aftes. Sammen med atten 
andre emner vil de indgå i 
den prioriteringsdebat, 
som byrådet i aftes 
besluttede at holde tirsdag 
26. januar. 
  Blandt de atten øvrige 
emner er en hal i Aabybro, 
ældreprojektet på Gjøl, 
Biersted Plejehjem, et 
bibliotek i Birkelse, 
byudvikling i Aabybros 
Midtby, stianlæg, 
bygningsvedligeholdelse, 
vejvedligeholdelse, 
spildevandsanlæg. 

kloakmodernisering, 
udbygning af EDB og 
genindførelse af 
kommunalt tilskud til 
friskolerne. 
  I alt lå der  til 
forprioriteringsdebatten 74 
forslag. Blandt dem, der 
ikke kommer med til den 
egentlige prioriteringsdebat 
er en udbygning af 
Aabybro bibliotek, et 
medborgerhus, 
ungdomskollektiv, 
vuggestuer, integreret 
daginstitution i Birkelse, 
kollektiv trak,og 
ungdornsboliger. Disse 
forslag opnåede dog 
mindst en stemme fra en 
af de 10, der deltog i 
afstemningen. De syv 
socialdemokrater 
boykottede afstemningen, 

og fastholdt, at deres seks 
forslag til 
forprioriteringsdebatten 
var dem, de ønsker at 
deltage i den egentlige 
prioriteringsdebat med.  
  Men der faldt ingen 
stemmer på f.eks. forslaget 
om et musikaktivitetshus, 
en musikskole, turisme, 
tandplejeomsorg eller 
fritids-kulturområdet. 
Heller ikke en 
brandstation, 
beplantninger, eller et 
bibliotek på Gjøl opnåede 
bare en enkelt stemme. 
  Forslagene til 
forprioriteringsdebatten 
var sendt til byrådet fra de 
politiske grupper, og der 
var adskillige forslag som 
enten overlappede eller 
tangerede hinanden. 

S ville ikke spille kryds og bolle med borgernes fremtid
Aalborg Stiftstidende 17.12.1987

Ole Schøler: Hvad er det for et museum? Knud Winther: Det kan ikke lade sig gøre. Jørgen Rasmussen. Vi vil ikke acceptere en 
skattestigning for at drive to haller.

AABYBRO: Den 
socialdemokratiske 
syvmandsgruppe 
boykottede i, aftes 
byrådets 
forprioriteringsdebat. 
Gruppen nægtede pure at 
deltage i den 
afkrydsningsmetode, som  
borgmester Ole Lykkegaard 
Andersen (V) foreslog. I 
stedet fastholdt gruppen, 
at de seks forslag, den 
havde sendt til debatten, 
var seriøst prioriteret og 
skulle indgå i den egentlige 
prioriteringsdebat, som 
holdes 26. Januar. 
  Også blandt andre 
byrådsmedlemmer var der 
betænkelighed ved 
afkrydsningsmetoden, men 
da ingen havde bedre 
forslag, sluttede den 
timelange diskussion om 
fremgangsmåde med, at 
der blev uddelt 
stemmesedler til samtlige 
17 medlemmer. De syv 
socialdemokrater 
aeverede promte deres 
blanke, medens Venstre, 
konservative, SF og liste Å 
krydsede af. Herved blev 
der fundet 20 emner ud af 
de indsendte 74, som 
kommer til at indgå i den 
egentlige 
prioriteringsdebat. 
 Den socialdemokratiske 
gruppeformand, Knud 
Winther, slog straks i 
debatten fast, at gruppen 
ikke ville være med til at 
borgernes vel og vel skulle 
afhænge af en række 
krydser, ligeså lidt som 
den ville være med til at 
føre socialdemokratisk 
politik gennem et 
afkrydsningssystem.
 -Den her fremgangsmåde 

kan simpelthen ikke lade 
sig gøre, sagde, Knud  
Winther. Det er 
ansvarsløst. Mange af de 
forslag, der er sendt frem, 
hører hjemme i 
fagudvalgene og ikke i 
byrådets prioritering. De 
ting, vi ønsker debatteret 
på prioriteringsdebatten, 
har vi indsendt i prioriteret 
rækkefølge.   
  Senere i debatten blev 
han støttet af Ole Schøler 
(S), der understregede, at 
man ikke som ansvarlig 
kunne acceptere forslaget.
 -Hvordan kan man sætte 
tal på øget støtte til 
erhvervslivet, folkeskolen 
og et museum? spurgte Ole 
Schøler. Hvad er det f.eks. 
for et museum? Er det et 
for byrådsmedlemmer, der 
har siddet så længe og 
diskuteret 
afstemningsprocedure for 
forprioriteringsdebatten, at 
de er blevet gamle nok til 
at komme på museum? Vi 
kan ikke tage stilling på 
det grundlag, der er her. 
Der er, sagde Ole Schøler 
videre,  mange emner, der 
overlapper hinanden, Jeg 
kan se syv store blokke. 
Kunne vi ikke samle dem 
og arbejde videre derfra? 
  Netop overlapningerne i 
forslagene gav anledning til 
en række indlæg i 
debatten. Erik Ingerslev 
(SF) havde slået til lyd for 
at samle de beslægtede 
emner. Men han mente, 
det skulle være sket forud 
for forprioriteringsdebat-
ten. 
 -Det her er nærmest 
dødsdømt på forhånd, 
sagde Erik Ingerslev, og vi 
risikerer at stå i den 
samme situation til 

prioriteringsdebatten i 
januar. 
   Også Jørgen Rasmussen 
(K) var betænkelig ved 
situationen, og mente, at 
adskillige af emnerne 
burde have været 
behandlet i fagudvalgene. 
Han manglede først og 
fremmest en 
nansieringsplan for 
forslagene, men ønskede 
også beslægtede forslag 
samlet 
 -Vi vil ikke acceptere 
skatteforhøjelser for at 
kunne drive to haller, 
sagde Jørgen Rasmussen, 
så er der andre ting, der er 
vigtigere, f.eks. 
ældreområdet. 
  O. Koefoed-Olsen mente, 
at en prioritering i byrådet 
uden om fagudvalgene ville 
gøre det lettere for 
fagudvalgene at arbejde, og 
mente iøvrigt at det gjaldt 
om at komme igang med 
afstemningen. 
 -Der er vel ingen, der tror 
på, at de 20 forslag, der 
kommer med til 
prioriteringsdebatten bliver 
til noget? spurgte O. 
Koefoed-Olsen. Måske er 
der kun økonomisk 
mulighed for at 
gennemføre to. Det bliver 
ved prioriteringsdebatten, 
at den økonomiske 
ansvarlighed skal vise sig. 
  Også Frank Bæhrenz (V) 
understregede, at 
økonomien skal sættes på 
ved den endelige 
prioriteringsdebat. 
  Herefter udviklede 
diskusionen sig med 
personlige angreb til højre 
og venstre. 
  Jørgen Krogsgaard (K) gav 
udtryk for, at Knud 
Winther var skyld i 



forprioriteringsdebatten, 
fordi han på forrige møde 
havde foreslået to 
idrætshaller, uden at 
kunne gøre rede for 
økonomien. 
  Knud Winther svarede, at 
det hverken var ham eller 
S-gruppen, der havde 
foreslået hallerne, men 
derimod borgerne i 
Birkelse og Nørhalne. 
  O. Koefoed-Olsen (UP), 
Inge Hellum (S) og Knud 
Winther (S) førte en 
farverig diskussion om, 
hvem der havde ønsket 
hvad. De to  
socialdemokrater afviste at 
have ønsket 
forprioriteringsdebatten, 
men O. Koefoed-Olsen 
beskyldte Inge Hellum for 
at have, været den første, 
det nævnte ordet 
prioriteringsdebat. Hertil 
svarede Inge Hellum, at 
hendes ønske havde gået 
på en politisk prioriterings-
debat. 
  Også borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
sluttede sig til 
diskussionen, og sagde, at 

socialdemokraterne havde 
skreget på en 
prioriteringsdebat. 
Borgmesteren lovede 
iøvrigt, at der til 
prioriteringsdebatten i 
januar vil være sat 
økonomi på de 20 emner, 
som skal drøftes.  
  Debatten fortsatte videre 
over Biersted Plejehjems 
fremtid, og Inge Hellum og 
O. Koefoed-Olsen gav 
begge udtryk for, at de 
hver for sig fandt det 
uværdigt at diskutere med 
den anden. Baggrunden 
var forrige uges 
borgermøde i Biersted, 
hvor de begge havde været 
til stede. 
  Cianne Holme (V) forsøgte 
at stoppe den 
omsiggribende diskussion 
ved at sige, at debatten 
måtte sættes i relation til 
89-budgettet, og at hun 
syntes, byrådet skulle 
nde ud af, om det kunne 
bruge borgmesterens 
forslag til afstemning. 
 -Jeg synes også, der er 
uklare punkter om 
Biersted Plejehjem og 

døgnplejen, sagde, Cianne 
Holme, og jeg synes, vi 
havde nogle drøje 
budgetforhandlinger i 
efteråret, hvor vi både 
måtte sætte skatteprocent 
og grundskyld op, men vi 
kommer ikke længere i 
aften ved at sidde og sige 
det samme hele tiden. 
  Efter endnu en 
diskussionsrunde blev der 
stemt - uden 
socialdemokratisk 
medvirken. Men 
socialdemokraterne, k 
protokolleret at deres 
indstilling til 
forprioriteringsdebatten  
skulle betragtes som deres 
afskrydsning, Gruppens 
seks prioriterede forslag er 
1988 to haller og første del 
af ældrepakken. I 1989 
færdiggørelse af 
ældrepakken. I 1989-1990 
tilbygning til Aabybro 
Bibliotek med musik- og 
aktivitetshus. I 1989 
desuden 
skolefritidsordning i 
Birkelse og anlægsbeløb til 
udbygning af EDB.  
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